
Svätý Michal archan jel, 
bráň nás v boji, proti zlosti 

a úkladom diab lo vým, 
buď nám ochranou.
Pokorne prosíme:

Nech ho zavráti Boh.
A ty, knieža vojska

nebeského, mocou bož skou
zažeň do pekla Satanáša

a iných zlých duchov,
ktorí sa na skazu duší

po našom meste po tu lu jú.AUGUST 2020                                                       ročník XXXVI                                                                číslo 2
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V Tvrdošíne
sa o futbal
báť 
nemusíme

Z rokovania
mestského
zastupiteľstva

Zdravotné
stredisko
prechádza
rozsiahlou rekonštrukciou

Naše miestne dane a 
poplatky opäť
patria k najnižším 
na Slovensku 

(Pokračovanie na 2. str.)

Posila v slove
Trojjediný Bože, keď v tejto chvíli zostávam sám v sebe 

pred Tebou, uvedomujem si, ako sa bojím, ponúkať druhým 
ľuďom do vzťahu. Bojím sa milovať, že budem v tom tr-
pieť. A bojím sa ešte viac, Pane, vložiť do vzťahu s Tebou, 
lebo si neviditeľný. Chcel by som v tejto chvíli vložiť sa do 

vzťahu s Tebou. Pomôž mi.                Július  Chalupa

Pandémia nezastavila výstavbu cyklochodníkov 
Zápisom a prevzatím staveniska sa 15. apríla 2020 

začala investičná časť projektu Aktívna turistika – 
kľúč k rozvoju pohraničia – výstavba cyklochodníkov 
súbežne v Medvedzí aj v Oraviciach.

Vážení spoluobčania,

celým svetom šíriaca 
sa pandémia Covidu-19 
nám spôsobila dosiaľ 
nezažitú skúsenosť. 
Mnohí zostali zasko-
čení, bezradní, no pre 
predstaviteľov mesta 
znamenajú takéto situ-
ácie zvýšenú potrebu 
zodpovednosti, preto-
že musia chrániť a za-
bezpečiť bezpečnosť 
i fungovanie celého 
mesta. 

Život v mestskom 
úrade sa nezastavil ani 
v tomto zložitom obdo-
bí. Množstvo informá-
cií, pokynov a opatrení 
bolo potrebné zariadiť 
tak, aby mesto bezpečne 
a v plnom rozsahu fungo-
valo. 

Na úrade sme od prvého 

Šíriace sa ochorenie zasiahlo náš život
dňa výskytu Covid-19 prijali 
náležité opatrenia, aby sme 

občanov nášho mesta pred 
dôsledkami koronavírusu aj 
patrične ochránili. Vďaka 
zodpovednosti vás všetkých, 

disciplinovanosti a dodržiava-
niu nariadení Krízového štábu 

SR a jednotlivých minister-
stiev sa nám to úspešne darilo. 

Podľa plánu práce 2x zasa-
dalo mestské zastupiteľstvo za 

dodržania náležitých opat-
rení, pretože život v meste sa 
zastaviť nemôže. Hoci pan-
démia zmenila dennú rutinu 
každého z nás, život v meste, 
ako aj práce pokračovali aj 
v tomto náročnom období.

Už začiatkom apríla pre-
biehala rekonštrukcia spolo-
čenskej sály, jej vnútorných 
priestorov, až po opravu 
strechy. V materskej škole 
v Tvrdošíne sme zrekon-
štruovali jedáleň a soci-
álne zariadenie. Na časti 
v ZŠ Medvedzie bola reali-
zovaná nová strecha. Čas 
nás súril aj s výstavbou 
cyklistického chodníka z 
Medvedzia do Štefanova, 
a tak bolo potrebné ihneď 
začať. Súbežne prebiehali 
práce  na  tomto  i s tom 
projek te v Oraviciach. 
Terénne práce prebiehali 

755. výročie
1265     1. písomná zmienka o Tvrdošíne v listine Belu IV.

600. výročie
1420     1. písomná zmienka o Lawrowej Lehote, 
            dnes mestskej časti Krásna Hôrka 

75. výročie
1945    Tvrdošín bol 31. marca oslobodený sovietskou                   
            armádou 

55. výročie
1965    Mestu Tvrdošín bol udelený novodobý štatút                
            mesta 

Pripomíname si

Písal sa rok 1965, keď Tvr-
došín získal štatút novodobé-
ho mesta. 

„Získanie štatútu mesta je 
pre obec predovšetkým zále-
žitosťou prestíže a výsostným 
právom používať označenie 
„mesto“. Aby k tomu došlo, 
musí každá takáto obec spĺ-
ňať hneď niekoľko kritérií. 
Tie ustanovuje zákon o obec-
nom zriadení: musí ísť o obec, 
ktorá je hospodárskym, admi-
nistratívnym a kultúrnym cen-
trom alebo centrom cestov-
ného ruchu, alebo kúpeľným 
miestom. Musí zabezpečovať 
služby aj pre obyvateľov oko-
litých obcí, či musí mať viac 
ako 5 tisíc obyvateľov.“

Novodobý štatút mesta
Tvrdošín novodobým šta-

tútom získal postavenie, 
ktoré nadviazalo na vý-
sady zo 14. storočia, kedy 
mu kráľ Ľudovít Veľký 
v roku 1369 udelil výsady 
kráľovského mesta. Mešťa-
nia si mohli voliť richtára 
a 12-člennú radu, poriadať 
jarmoky, voliť farára, mať 
nemocnicu, nekonať pod-
danské práce. Mali možnosť 
obchodovať aj v zahraničí a 
boli oslobodení od mýta po 
celom Uhorsku.

Tvrdošín bol aj sídlom 
okresu v období rokov 1777 
– 1922. Opäť sa ním stal 
v roku 1996, teda po 74 ro-
koch.

Bolo to pred 35 rokmi, kedy uzrelo svetlo sveta úplne prvé 
vydanie Tvrdošínskych novín. ,,Keď sme v roku 1985 vydali 
prvé číslo, chceli sme občanov informovať o aktuálnych uda-
lostiach v živote nášho mesta,“ hovorí primátor I. Šaško, ktorý 
stál pri ich založení. Ich jubileum si pripomenieme v decembri. 

Pred 35 rokmi prvé číslo novín Tvrdošín

(Pokračovanie na 2. str.)

Aktuálny stav nového cyklochodníka z Medvedzia.

Investičné úlohy mes-
ta Tvrdošín sú rozdele-
né na 2 časti, a to na úsek 
Medvedzie-Štefanov a na 
úsek oravický. Cyklochodník 
na trase Medvedzie Štefanov 
bude spojený s Oravicami 
prostredníctvom vnútroštát-
nych ciest č. II/520 a III/2311 
(dostaneme sa k múru Orav-
skej priehrady, potom cez 
Nové Ústie do Trstenej, kde 
začína chodník Okolo Ta-
tier), čím sa vytvorí sieť tu-
ristických a rekreačných trás 
nielen v tejto časti Oravy, ale 
bude prepojením aj na poľ-
ské cyklochodníky, Koście-
liskú dolinu, Chochołowskú 
dolinu, vrch Butorowy, kde 
bude chodník pripojený ku 
chodníku plánovanému v 
rámci partnerského projektu 

s názvom „Na bicykli po kul-
túrnom a prírodnom dedičstve 
pohraničia“.
Aktuálne o trase Medvedzie 

– Štefanov. Tento úsek predsta-
vuje dĺžku 3 125 m. Ako prvé 
prebehli zemné 
práce – úprava te-
rénu pozdĺž celé-
ho chodníka, pre-
tože sa na ľavej 
strane chodníka 
nachádzal porast 
kríkov a stromov, 
ktoré zasahovali 
do jeho trasy. 

Budovali sa ri-
goly, resp. otvo-
rené priekopy na 
záchyt povrcho-
vých vôd, ktoré 
sú zachytávané 
v určitých úse-
koch do novovy-
budovaných, ale 
aj existujúcich 
priepustov po ce-

lej dĺžke trasy. Pozdĺž trasy 
v časti po záhradkovú osadu 
sa dokončujú výhybne, a to 
z dôvodu bezpečnosti cyklis-
tov, ale tiež budú slúžiť na ob-
chádzanie áut pre záhradkárov, 
pretože chodník má šírku 3 m. 
Ostatné vozidlá, ktoré slúžia 

pre poľnohos-
podársku vý-
robu, resp. iné, 
budú mať v tej-
to časti zákaz, 
aby sa zabezpe-
čila jednak bez-
pečnosť cyklis-
tov, a tiež aby 
chodník ťaž-
kými mecha-
nizmami nebol 
devastovaný. 
V súčasnost i 
sa v tejto časti 
p o k r a č u j e 
n a  v ý s t avb e 
d a ž ď o v e j 
k a n a l i z á c ie , 

ktorá vedie od mosta až po 
obytné súbory na Varte. Tiež 

tu budú realizované priečne 
záchyty na prívalové dažďo-
vé vody. Celá vstupná časť 
komunikácie od mosta bude 
položením asfaltového krytu 
napojená už na zrealizovanú 
trasu.     

Už teraz vnímame, že toto 
dielo, aj keď nie je dokonče-
né, má svojich priaznivcov 
a nadšencov. Stretávame 
na ňom bežcov a cyklistov 
všetkých vekových kategó-
rií, ale i celé rodiny, ktoré si 
počas víkendov, kedy sa na 
chodníku nepracuje, vyšli do 
krásneho prostredia na pre-
chádzku aj s malými deťmi. 
Už tento pohľad vypovedá 
o tom, že projekt má zmysel 
a prostriedky z eurofondov 
boli účelne využité.

Súbežne sa pracuje aj 
v časti úsekov v Oraviciach. 
Tu je už vybudovaný nový 
chodník, ktorý sa napojil na 
existujúci relaxačný chodník Rozšíri sa obchodná sieť

Do nášho mesta mieri in-
vestícia za takmer šesť mi-
liónov eur. Postavený bude 
nový hypermarket, ktorý má 

ambíciu stať sa najväčšou pre-
vádzkou tohto typu v regió-
ne. Budova hypermarketu sa 
bude nachádzať v mestskej 

časti Krásna Hôrka pri firme 
Hydac. Bude to jednopod-
lažná halová stavba o veľ-
kosti 103 x 61 m. Predajná 

plocha hyper-
marketu bude 
3000 m².  In-
terier je člene-
ný na predaj-
nú plochu a 
zázemie, kto-
ré zahŕňa ad-
minist ratív-
ne, skladova-
cie a technic-
ké priestory. 
Zásobovanie 
bude riešené 

pomocou pre-
strešenej rampy v zadnej 
časti objektov. Stavebný 
úrad už vydal rozhodnutie 
o umiestnení stavby.

Ilustračná snímka.

Nový most sprístupní ďalšiu cyklotrasu okolo Meander Parku.

Počiatočné práce na cyklotrase Medvedzie - Štefanov.



popri Oravici. Tiahne sa súbež-
ne so štátnou cestou, pokračuje 
okolo jazierka, ktoré tiež bolo 
dotvorené kamennou dlažbou. 
Veľký význam celého projektu 
zvýrazňuje aj výstavba dvoch 
nových drevených mostov. 
Z toho jeden o dĺžke 16,9 m 
bude prekrytý tiež drevenou 
konštrukciou, čo dáva význam-
ný ráz architektonickej sklad-
be materiálov, ktoré do tohto 
prostredia jedinečne zapadnú. 
Obidva mosty prepájajú jed-
notlivé trasy cyklochodníkov. 
Pokračovaním je tiež chodník 
taktiež z drevených fošní, ktorý 
sa tiahne súbežne s oplotením 
termálnych bazénov, pokraču-
je na chodník opäť z prírodné-
ho kameňa na ďalší drevený 
most o dĺžke 14,3 m. V súčas-
nosti mesto rokuje so Spoloč-
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(Dokončenie z 1. str.)

Organizácia ENVI-PAK, 
ktorá zabezpečuje systém 
zberu, zhodnocovania a re-
cyklácie odpadov z obalov a 

neobalových výrobkov ude-
lila mestu Tvrdošín Certifi-
kát za rok 2019.

V liste predsedníčky 
predstavenstva organizácie 
adresovanej primátorovi 
I. Šaškovi sa píše: „Mesto 
Tvrdošín, ako súčasť systé-
mu ENVI - PAK prevádz-

Certifikát pre mesto 
kujúceho triedený zber od-
padu, prispelo v roku 2019 
k celkovej úspore produk-
cie skleníkových plynov v 

množstve 69 036 000 
kg C02. Táto úspora 
predstavuje množstvo 
skleníkových plynov, 
ktoré by vyproduko-
valo priemerné osob-
né auto, ak by prešlo 
255 815 958 km, a teda 
6 383-krát obišlo ze-
meguľu. Na výpočet 
bola použitá metodika 
vyvinutá spoločnosťou 
BIO by Deloitte pre 25 
európskych OZV zdru-
žených v asociácii Pro 
Europe. 

Uvedomujeme si, 
že množstvo vytriede-
ného odpadu sa bude 
zvyšovať len vďaka 
obyvateľom, k tor í 

budú k triedeniu pristupovať 
zodpovedne. Výsledky našej 
dlhoročnej praxe ukazujú, 
že osveta a vzdelávanie sú 
najlepšou cestou, ako oby-
vateľov motivovat‘ k tomu, 
aby sa odpad triedil správne 
a množstvá vyseparovaného 
odpadu sa zvyšovali.“

(Dokončenie z 1. str.)

Šíriace sa ochorenie zasiahlo náš život

FOTO CVČ strecha

Pandémia nezastavila výstavbu cyklochodníkov 

Vzhľadom na to, že táto 
lokalita je z časti spájaná s in-
vestičným projektom výstavby 
cyklochodníka, bolo nevy-
hnutné riešiť neodkladne vý-
stavbu vodovodu a kanalizácie 
ku výstavbe nových domov. 
Aj keď Oravská vodárenská 
spoločnosť realizáciu výstav-

by v tomto roku nemala v plá-
ne, primátor mesta, ale tiež aj 
ako člen dozornej rady v tejto 
spoločnosti, vyvolal osobitné 
jednanie s jej vedením, kde 
predložil požiadavku mesta 
Tvrdošín: V súlade s projekto-
vou dokumentáciou a požiadal 

Infraštruktúra pre lokalitu Varta
o úpravu rozpočtu inžinier-
skych sietí o investičný náklad 
takmer 80 tisíc eur. Aj z tohto 
dôvodu boli práce na výstavbe 
cyklochodníka pozastavené 
až do vybudovania vodovodu 
a kanalizácie o takmer 300m 
dĺžky v tejto časti. Dnes sú 
už práce ukončené a práce 

na cyklochodníku aj v tomto 
úseku sa finalizujú. Súbežne 
s výkopovými prácami pre vo-
dovod a kanalizáciu boli tiež 
uložené káble pre realizáciu 
verejného osvetlenia aj v tej-
to časti novej rozširujúcej sa 
bytovej výstavby.

V tomto období sa pri-
pravuje  zmena projekto-
vej dokumentácie zakrytia 
a rekultivácie na skládky 
odpadov Jurčov Laz  Tvrdo-
šín z dôvodu zmeny zákona 

vať  nové oplotenie, aby odde-
lilo predchádzajúcu uzavretú 
a  z rekultivovanú  I. kazetu 
s jestvujúcou kazetou, vybu-
dovanie akumulačnej nádrže, 
vybudovanie  dvoch monito-

Mestská skládka

rovacích vrtov na monitoro-
vanie  vody a odvodňovací 
rigol prepojených kaziet. Na 
ministerstvo životného pro-
stredia poslalo mesto ozná-
menie k navrhovanej činnosti 
a teraz sa čaká na stanovisko 
EIA (posúdenie vplyvov na 
životné prostredie).  

o odpadoch, ktoré preukazu-
jú oddeliteľnosť jestvujúcej 
skládky z hľadiska možnosti 
jej prevádzkovania bez tech-
nického a fyzického prepo-
jenia s inou časťou skládky 
odpadov. Po schválení pro-
jektovej dokumentácie SIŽP 
Žilina bude potrebné vybudo-

aj na novom cyklochodníku 
medzi Tvrdošínom a Nižnou. 
V apríli sa začali tiež práce na 
oplotení futbalového štadióna, 
aby bol majetok futbalového 
klubu chránený. V rámci no-
vej bytovej výstavby v lokalite 
Varta v Medvedzí sa realizova-
li práce na výstavbe kanalizá-
cie i vodovodu a pripravovala 
projektová dokumentácia na 
ďalšie rozšírenie inžinierskych 
sietí v tejto lokalite. Od polo-
vice mája sa začali rozsiahle 
rekonštrukčné práce v zdra-
votnom stredisku v Medvedzí. 

Keďže si naša mestská 
skládka vyžaduje ďalšiu in-
vestíciu, absolvovali sme via-
cero pracovných rokovaní 
s projektantmi, aby sme pre 
občanov mesta dlhodobo za-
bezpečili jej prevádzku. V 
polovici mája sa zabezpečili 

doručenia Rozhodnutí k dani 
z nehnuteľností a komunálne-
ho odpadu do každej domác-
nosti v meste. Pri zachovaní 
všetkých bezpečnostných a 
hygienických povinností sme 
sa starali o čistotu mesta. Za-
bezpečili sme zvoz komunál-
neho odpadu a v pravidel-
ných intervaloch dezinfekciu 
verejných priestranstiev. 
Neľahké rozhodnutia sme 
mali v oblasti personálnych 
vzťahov vzhľadom k výraz-
nému zníženiu podielových 
daní, ktoré nám zasiela štát. 
Na jednej strane sme muse-
li prijať úsporné opatrenia 
týkajúce sa šetrenia financií 
mesta, na druhej strane za-
bezpečiť mzdu pre pracov-
níkov všetkých školských za-
riadení, technických služieb, 
MsÚ, Limby, plavárne a ter-
málnych kúpalísk, ktorých 

prevádzky boli pre pandémiu 
zatvorené.

Dnes je už situácia iná. 
Život sa postupne dostáva 
do normálu. Otvorené sú 
zariadenia, ktoré patria do 
zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta - školské zariadenia, 
športoviská, hotel Limba, ter-
málne kúpaliská hoci zatiaľ 
s obmedzeniami.

Za najdôležitejšie za celé 
obdobie doterajšieho priebe-
hu pandémie považujem náš 
úspešný boj s vírusom, ktorý 
zasiahol celý svet v prvej fáze, 
keď denno-denne pribúdali 
v našom štáte desiatky, vo sve-
te tisícky nakazených i obetí. 

Do zlej epidemiologic-
kej situácie sa dostal okres 
Tvrdošín a Námestovo až 
po hokejovom sústredení 
m l á d e ž e  n a  O r a v s k e j 
Priehrade, ktoré sa konalo 

v dňoch 19.-23. júna. Pozi-
tívne testovaných bolo viace-
ro žiakov, ktorí pochádzajú 
z viacerých oravských obcí. 
Zdravotný stav pozitívne tes-
tovaných bol dobrý a nevy-
žadoval si hospitalizáciu, 
Krízový štáb vydal pre okresy 
Tvrdošín a Námestovo odpo-
rúčanie neorganizovať hro-
madné podujatia.

A j  t o u t o  c e s t o u  s a 
chcem poďakovať všetkým 
spoluobčanom za to,  že 
sa zodpovedne postavili 
ku  vše tk ým pok ynom a 
opatreniam, ktoré vydával 
krízový štáb a ministerstvá. 
Oceňujem pomoc, ktorú sme 
si navzájom prejavovali. Toto 
obdobie bolo skúškou trpez-
livosti, zodpovednosti a se-
badisciplíny. Verím, že tak to 
bude aj naďalej.

                       Ing. Ivan Šaško

ným technickým sekretariátom 
v Krakowe o výstavbe ďalšieho 
cyklochodníka jednak v centre 
Oravíc, ale tiež s jeho pokračo-
vaním v časti Magura. Ak budú 
mestu odsúhlasené fi-
nančné prostriedky, 
tak tento úsek by sa 
rozšíril o takmer ďal-
ších 4000 m aj s mož-
ným prepojením na 
poľskú hranicu. 

Okrem týchto do-
pravných investícii, 
v časti Oravíc sa buduje 
„Infocentrum“, ktoré je 
osadené vedľa jazierka 
a bude slúžiť jednak 
pre návštevníkov tohto 
strediska cestovného 
ruchu, ako aj pre miest-
nych. Budú tu mať vy-
tvorené podmienky pre 
poznávanie prírodného 

a kultúrneho dedičstva Oravy.
Okrem investičnej časti sa 

pracuje na propagačných ma-
teriáloch, ktoré prispejú k šir-
šej prezentácii Mesta Tvrdošín 

a Gminy Kościelisko (mag-
netky, doskové hry, grafiky, 
brožúry, mapy, informačné ta-
bule, mobilná aplikácia s QR 
kódmi.)

Nové infocentrum nám doslova rastie pred očami.K novej cyklotrase patrí aj druhý drevený most.

Z rokovania mestského zastupiteľstva
Mestské zastupiteľstvo ko-

nané 29. apríla prebehlo za 
prísnych hygienických opat-
rení v mestskom kultúrnom 
stredisku. Poslanci sedeli v ro-
kovacej miestnosti šachovni-
covým spôsobom.

Primátor I. Šaško informo-
val poslancov o akciách, ktoré 
sa uskutočnili od posledného 
zasadnutia. 

Vzhľadom na prebiehajú-
cu pandémiu koronavírusu 
prijalo vedenie mesta rýchle 
a účinné opatrenia, aby bolo 
mesto pripravené zvládať túto 
situáciu v rámci svojich mož-
ností. I napriek nepriaznivej 
situácii na Slovensku s ocho-
rením pokračovalo v rozpra-
covaných projektoch.

Poslanci schválili záve-
rečný účet a celoročné hos-
podárenie mesta za rok 2019. 
Správnosť závierky bola po-
tvrdená záverečným auditom 

účtovnej závierky. Taktiež mi-
nuloročné hospodárenie tech-
nických služieb, obchodnej 
spoločnosti mesta Tvrdošín 
Termalšport a projektový zá-
mer na výstavbu Nákupného 
centra BAU-MIX v Krásnej 
Hôrke. 

Na rokovanie boli poslan-
com predložené (elektronicky) 
správy hlavnej kontrolórky, 
správy o plnení plánu hospo-
dárskeho a sociálneho rozvoja 
mesta za rok 2019, o činnosti 
oddelenia výstavby, činnos-
ti Dobrovoľného hasičského 
zboru a preventivára mesta, 
o pripravenosti technických 
služieb zameranej na činnosť 
a práce jarnej údržby, opráv a 
čistenia miestnych komuni-
kácií, správy o činnosti od-
delenia sociálnych vecí s vy-
hodnotením opatrovateľských 
služieb a matričnej činnosti, 
plán práce klubov dôchodcov, 

činnosti mestskej knižnice a 
športových klubov na území 
mesta.

Ďalšie mestské zastupi-
teľstvo sa konalo 30. júna. 
Primátor I. Šaško informo-
val poslancov o aktuálnom 
stave prebiehajúcich projek-
tov a schválení projektového 
zámeru – výstavby detských 
jaslí. 

Poslanci schválili plán prá-
ce MsZ a plán kontrolnej 
činnosti na II. polrok 2020, 
návrh  Urbanistickej  štúdie 
IBV Medvedzie II. etapa, 
zmluvu na rozšírenie inži-
nierskych sietí v lokalite Var-
ta, prípravu Štúdie uskutoč-
niteľnosti pre zavádzanie 
moderných technológií pre 
mesto Tvrdošín a mestskú 
časť Oravice, predloženie 
žiadosti o nenávratný finanč-
ný príspevok v rámci výzvy 
Rozvoj energetických služieb 

pre mesto Tvrdošín na verejné 
osvetlenie a verejné budovy.  

Na rokovaní odznela vý-
ročná správa ku individuál-
nej a konsolidovanej účtovnej 
závierke mesta Tvrdošín za 
rok 2019 so správou nezávis-
lého audítora s účtovným vý-
sledkom hospodárenia mesta 
Tvrdošín za tento rok. Taktiež 
správy o účtovnom výsledku 
hospodárenia ZŠ M. Med-
veckej, technických služieb a 
spoločnosti Termalšport TS. 
Poslancom bola predložená 
správa o hospodárení a na-
kladaní s majetkom mesta, o 
priebežnom hodnotení stavu 
platenia daní, správy o čin-
nosti komisie CP, komisie vý-
stavby, dopravy a ŽP, o zabez-
pečovaní verejného poriadku s 
opatreniami na letnú turistickú 
sezónu a pripravenosti termál-
nych kúpalísk na letnú turistic-
kú sezónu.



osobitné konzultácie jednak 
so zástupcami mesta, ale aj 
s projektantami. V súčas-
nosti prebiehajú posledné 
stavebné práce v trakte č.1., 
a to pokládkou podlahy. 
Do už zrekonštruovaných 
priestorov budú presťahované 
detské lekárky, a tým sa 
stavbári presunú do ďalšej 
uvoľnenej časti traktu 2. 

Prestavba je naozaj veľmi 
rozsiahla, pretože sa začína 
búracími prácami vo všet-
kých miestnostiach a soci-
álnych zariadeniach, pokra-
čuje sa pokládkou nových 
obkladov, osadením zárub-
ní, kladú sa nové podlahy, 
výmenou prejdú aj stropné 
svietidlá, ktoré budú osade-
né do kazetových podhľadov 
a ďalšie. 

Dôležitou rekonštrukciou 
prejde strecha, objekt bude 
vybavený novou sanitou a 
niektoré ambulancie novým 
zariadením. 

Novozriadené ambulancie 
budú vybavené špeciálnou 
technikou, ktorú lekári budú 
využívať pri vyšetrovaní pa-
cientov. 

Prínosom pre lekárov je 
plánovaná inštalácia počíta-
čovej siete pre celý objekt. 
Rekonštrukcia prebieha pod-
ľa plánovaného harmonogra-
mu prác.
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Jedná sa o inštaláciu rôz-
nych monitorovacích za-
riadení, kamier a senzo-
rov. Tie budú prepojené s 
mestskými informačnými 
systémami. S ich pomocou 
sa budú vedieť mestá lepšie 
rozhodovať a na základe 
údajov investovať napríklad 
do rôznych oblastí infraš-
truktúry. Prostredníctvom 
údajov, ktoré budú posky-
tovať senzory či iné zaria-
denia, budú vedieť mestá 
znižovať rýchlosť vozidiel 
na miestach, kde je vysoká 
hlučnosť alebo prašnosť či 
riadiť parkovanie na zákla-
de dopravnej situácie po-
čas dňa.

Mesto sa chce orientovať 
na kompletný kamerový 
systém s centrálnym výstu-
pom, kde by bol monitoring 
24 hodín denne. Súčasťou 
výzvy je aj modernizácia 
osvetlenia. Pre mesto je to 
veľmi výhodné. Staré svie-
tidlá na sídlisku Medvedzie, 
v lokalite Vladina a v Krás-
nej Hôrke  chce vymeniť 
za nové a takisto v centre 
mesta, ktoré boli vymenené 
v rámci projektu z Nórske-
ho finančného mechanizmu, 
kde sa robila rekonštrukcia 
pred 10 rokmi, aby vznikla 
energetická úspora v rámci 
celého mesta. Táto výmena 
by znamenala opäť energe-
tickú úsporu o cca 50 per-

Naše mesto patrí už roky 
k mestám s najnižšími daňami 
na Slovensku, o čom svedčí jeho 
postavenie v rebríčku okresných 
miest podľa výšky daní z ne-
hnuteľnosti. Z analýzy Podni-
kateľskej aliancie Slovenska za 
rok 2020 vyplýva, že Tvrdošínu 
patrí 3. miesto (daň s nehnuteľ-
nosti pre obyvateľa s pozemkom 
800 m2 a rodinným domom 
s úžitkovou plochou 150 m2), 
5. miesto (daň z administratív-
nych a obchodných priestorov), 
5. miesto (daň pre podnikateľa 
s pozemkom s rozlohou 1 500 

Daň z nehnuteľnosti Daň v eurách

1. Medzev 19,3
2. Medzilaborce 21,0
3. Tvrdošín 23,5
4. Turčianske Teplice 33,7
5. Námestovo 40,0
6. Sobrance 40,0
7. Rožňava 79,5
8. Zvolen 82,7
9. Prievidza 88,8

10. Šaľa 92,6

11. Prešov 94,3
12. Levice 94,6
13.. Nové mesto n/Váhom 108,3
17. Senica 178,9
18. Bratislava II a V. 202,2
19. Bratislava IV 206,7
20. Malacky 211,0
21. Trnava 213,8
22. Košice 213,8
23. Bratislava III 214,2
24. Bratislava I 216,9

Dane z nehnuteľností pre obyvateľa s pozemkom 
a rodinným domom v niektorých mestách na SR pre rok 2020 Najnižšie dane v SR eur/m2

1. Medzev 0,8900
2. Medzilaborce 1,3900
3. Gelnica 1,5000
4. Poltár. 1,6400
5. Námestovo 1,7400
6. Tvrdošín 1,7400
7. Sobrance 1,8800
8. Žarnovica 1,8800

Najvyššie dane v SR eur/m2

75. Bratislava V 8,5000
76. Košice 8,5000
77. Bratislava I 9,0000

Mestá s najnižšou a s najvyššou 
daňou z administratívnych a 

obchodných priestorov rok 2020
Daň pre podnikateľa 
s pozemkom 1500m2

Daň v eu-
rách

1. Medzev 666
2. Medzilaborce 850
3. Humenné 1135
4. Trebišov 1148
5. Tvrdošín 1164
6. Snina 1192

74. Bratislava II 6612
75. Bratislava V 6612
76. Bratislava III 6634
77. Bratislava I 7125

Rebríček miest podľa výšky dane na rok 
2020 pre podnikateľa s pozemkom  o rozlohe 
1500 m2 a výrobnou halou o rozlohe 1000 m2

Naše miestne dane a poplatky opäť patria k najnižším na Slovensku
m2 a výrobnou halou s rozlohou 
1 000 m2) na Slovensku.

V analýze sa uvádza: „Dane 
z nehnuteľností sa zvýšili 
takmer všade, v mnohých mes-
tách radikálne. Ďalšie mestá 
zaviedli poplatok za rozvoj. 
Domnievame sa, že skokové 
zvyšovanie daní o desiatky per-
cent z roka na rok nie je správ-
ny ani prijateľný spôsob, ako sa 
má robiť zodpovedná daňová 
politika“.

„Podľa nariadenia minis-
terstva financií sa má do roku 
2024 postupne znižovať rozdiel 

medzi najnižšími a najvyššími 
sadzbami miestnych daní, pri-
čom rozdiel nemá byť vyšší ako 
desaťnásobný.

V našom meste sa budeme čo 
najdlhšie snažiť, aby sme výšku 
daní udržali čo najnižšiu a čo 
najdlhšie,“ prehlásil primátor I. 
Šaško, ktorý tento zámer dlho-
dobo presadzuje.

Za komunálny odpad pre rok 
2020 v zmysle VZN č. 4/2019 
je sadzba poplatku na osobu a 
kalendárny deň len 0,0697 eur, 

čo v prepočte na celý rok činilo 
25,51 eur. Za aktívne zapoje-
nie sa do separovaného zberu 
bol znížený alebo odpustený 
poplatok osobám nad 70 ro-
kov, poplatníkom v rodinnom 
a bytovom dome o 11,51 eur, čo 
znamená, že l osoba po zníže-
ní zaplatila poplatok za rok len 
14 eur. Celková výška poplatku 
bola určená pre viacpočetnú 
rodinu žijúcu v rodinnom a v 
bytovom dome za maximálny 
poplatok 70 eur za rok.

Moderné technológie pre 
budovanie inteligentných miest

Naše mesto pripravuje projekt, ktorý je zameraný 
na moderné technológie vo verejnej správe.

cent. Tiež chce investovať 
do inteligentných priecho-
dov, ktoré budú riešené nie-
len na cestách I. a II., triedy, 
ale aj na mestských cestách, 
kde budú retardéry nahrade-
né s výstražným znamením 
s meraním rýchlosti. Tieto 
merače sú plánované najmä 
pri objektoch materských 
a základných škôl a všade 
tam, kde sa vo väčšom počte 
zhromažďujú deti.

K tomuto zámeru vý-
raznou mierou prispieva aj 
v súčasnosti prebiehajúce 
rozširovanie optických sie-
tí. Rozkopané časti mesta 
signalizujú, že tu prebieha 
pokládka optických káblo-
vých rozvodov. V optických 
kábloch sa nachádzajú op-
tické vlákna, prostredníc-
tvom ktorých sa šíri signál 
rýchlosťou svetla. Jedno 
optické vlákno má na dnešné 
požiadavky prakticky ne-
obmedzenú kapacitu. Je to 
momentálne najrýchlejší a 
najstabilnejší spôsob preno-
su dát, využívaný najmä te-
lekomunikačnými operátor-
mi k zabezpečeniu rýchlej a 
stabilnej siete.

Kým ešte pred viac ako 
desiatimi rokmi bola optická 
sieť výsadou veľkých sídlisk 
vo väčších mestách, v súčas-
nosti robí mesto prípravu, 
aby takéto možnosti boli aj 
našom meste.

Otvárame! Pod 
takýmto titulkom 
bola na web-stránke 
mesta uvedená in-
formácia, že od 13. 
júna sa znovu otvá-
ra mestská plaváreň 
a mestské termálne 
kúpaliská v Oravi-
ciach. Bola to dob-
rá správa najmä pre 
tých, ktorých pláva-
nie sa stalo neoddeliteľnou 
súčasťou ich života.

Počas „koronavírusového“ 
obdobia bola prevádzka pla-
várne a termálnych kúpalísk 
úplne odstavená a až po 
uvoľnení vládnych opatrení 
pristúpilo mesto k opätovnej 

Už v antickom Grécku poznali význam plávania 

príprave na spustenie obi-
dvoch prevádzok. 

Potrebné je však ešte stále 
rešpektovať aktuálne platné 
opatrenia nariadené hlavným 
hygienikom SR. 

Zamestnanci plavárne za-
bezpečujú dôkladnú dezin-

fekciu vnútorných priestorov. 
Vstupné zostalo nezmenené. 
Majiteľom permanentiek 
na plaváreň a darčekových 
poukážok sa predĺžila ich 
platnosť o 3 mesiace. O tom, 
že na plavárni sa cítia bez-
pečne a príjemne svedčí 

návštevnosť nielen 
z nášho mesta, ale aj 
okolitých obcí. Vy-
užime možnosť, že 
práve v našom mes-
te máme plaváreň. 
Poskytuje možnosť 
urobiť niečo pre svo-
je zdravie a príjem-
nom prostredí rela-
xovať. Inšpiráciou 
nám môže byť an-

tické Grécko, kde dosiahlo 
plávanie veľký rozmach. 
Ideálom starých Grékov bola 
kalokagatia – symbióza krás-
neho tela a ušľachtilého du-
cha. Za gramotného Gréci 
považovali toho, kto vedel 
čítať, písať a – plávať.

,,Keďže jedným z cieľov 
ŠkVP je aj rozvíjať pohybové 
schopnosti a zručnosti detí 
ako súčasť zdravého životného 
štýlu, rozhodli sme sa v tom-

to školskom roku zrealizovať 
plavecký výcvik 5 – 6-roč-
ných detí. 

Výcvik prebiehal vo febru-
ári a marci v plavárni v Tvr-
došíne pod vedením inštrukto-
rov. Cieľom prípravy bolo pri-

Poďakovanie
blížiť deťom vodné prostredie, 
formou rôznych hier a cvičení 
ich naučiť bezpečne, bez stra-
chu a zábran pohybovať sa vo 
vode, rozvinúť u detí základné 

plavecké zručnosti. 
Touto cestou sa spolu s 

deťmi zo Štefanova nad Ora-
vou chceme poďakovať milým 
inštruktorkám za trpezlivosť. 
Ďakujeme.“

            MŠ Štefanov

Radosť z prvých plaveckých úspechov je základom pre ak-
tívne plávanie v dospelosti

Zdravotné stredisko prechádza rozsiahlou rekonštrukciou

 Od polovice mája 
prebieha v zdravot-
nom st redisku v 
Medvedzí rozsiah-
la rekonštrukcia a 
modernizácia. Jej 
účelom je moderni-
zácia a zhodnotenie 
priestorov jednotli-
vých ambulancií i 
spoločných priesto-
rov.

Pre mesto ide 
o zložitejší proces. 
Okrem toho, že ide 
o veľmi náročný 
projekt, nebolo mož-
né naraz vyprázdniť 
celú budovu a nájsť 
vhodné priestory pre 
lekárov i pacientov. 

V súčasnosti je 
vysťahované jed-
no krídlo. Opera-
tívne musí mesto 
riešiť aj niektoré 
čiastkové zmeny, 
ktoré vznikli po-
čas rekonšt ruk-
cie a projektanti 
s nimi nepočíta-
li. Tieto zmenové 
konania predĺži-
li čas niektorých 
stavebných prác. 
Dodávateľská fir-
ma reaguje však 
v e ľ m i  p r u ž n e 
a prispôsobuje sa 
daným situáciám, 
ktoré si vyžadujú 

Mestskému zastupiteľstvu 
bola predložená štúdia zamera-
ná na realizáciu tzv. nákupného 
centra  BAU-MIX. Investor si 
pre tento zámer vybral nevyu-
žitú plochu v blízkosti  nákup-
ného centra Tesco, a tiež časť 
nevyužitého pozemku oproti 
miestnemu cintorínu Krásna 
Hôrka. 

Vstup do centra bude situo-
vaný zo spodnej časti pozem-
ku, kde bude vybudované aj 
parkovacie státie s možnosťou 
využitia aj pre návštevníkov 
miestneho cintorína. Objekt 
podľa svahovitosti terénu by 
mal byť 3-podlažný. Na 1. na-

Nové nákupné centrum
dzemnom podlaží bude hlav-
ný vstup do objektu. Na 1. 
nadzemnom, ako aj podzem-
nom podlaží budú umiestnené 
predajne a skladové priestory. 
2. nadzemné podlažie bude 
využité pre administratívu. 
Architektonicky bude objekt 
prispôsobený tvaru a výške 
existujúceho terénu.  

Poslanci mestského zastu-
piteľstva predložený zámer 
vytvoriť moderné a funkčné 
centrum za účelom skvalitne-
nia života občanov nášho mes-
ta prijali a odsúhlasili prípravu 
projektovej dokumentácie pre 
spracovanie v ďalšom stupni. 



úrade, oddelení správnom, so-
ciálnych vecí a správy majet-
ku, kde Vám budú poskytnuté 
všetky potrebné informácie 
o poskytovaní opatrovateľskej 
služby.
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Význam jej vzniku spočí-
va v tom, že je dosiaľ prvým 
vydaním komplexných in-
formácii o bývalej obci 
Lawrowa Lehota. Príprava 
knihy začala pred dvomi 
rokmi. Informácie Ing. Jo-
zefa Brunčáka a diskusie  

na schôdzach komisie kultú-
ry. Tak sa rozbehol kolotoč 
vyhľadávania odborníkov, 
fotografií a informácií na 
stretnutiach s ľuďmi, ktorí 
prispeli do mozaiky dejín. 
Dôležitá bola aj finančná 
pomoc mestského úradu a 
Urbáru Krásna Hôrka, kto-
rá priniesla rýchly a kva-
litný výsledok v podobe 
vydania publikácie. Dá sa 
povedať, že koncepcia novej 
monografie „sa rodila v 
pochode“, aby bola vydaná 
k 600. výročiu.

Monografia má 455 strán, 
rozdelených do 30 častí (prí-
roda, história, pamiatky, 
hospodárske dejiny, duchov-
ný život, školstvo, šport, 
obyvateľstvo, osobnosti, 
tradície a kultúra). Čitate-
ľom sa predkladá množstvo 
nových, doposiaľ nepubli-
kovaných, rozširujúcich či 
do iných súvislostí zarade-

Po stopách predkov
Pri príležitosti 600. výročia od prvej písomnej 

zmienky o Krásnej Hôrke, dnes mestskej časti 
Tvrdošína bola vydaná obsiahla publikácia.

ných poznatkov a materiá-
lov o Krásnej Hôrke. Zahr-
nuté sú v nej štúdie, ktoré 
sa prvýkrát v histórii obce 
predkladajú širokej verej-
nosti. Knihu významne 
obohacuje doplňujúca roz-
siahla obrazová dokumen-

tácia s vysokou grafickou 
úrovňou.

Poďakovanie patrí zo-
stavovateľovi monografie 
PaedDr. Martinovi To-
magovi, ktorý s tímom 
odborníkov doviedol myš-
lienku vydať publikáciu 
až k jej realizácii. 

Výstižné sú slová pri-
mátora Ing. Ivana Šašku 
v úvode knihy:

,,Táto kniha je darom 
pre nás obyvateľov, ale 
verím, že aj rodákov, 
ktorých život zavial do 
rôznych kútov Slovenska, 
i za hranice našej vlasti.

Kniha je mostom, kto-
rým sa môžu vrátiť ku 
svojim koreňom. Vrátiť 

sa na miesta, kde začínali 
svoje životné sny, kde sta-
bilita domova ich vyzbro-
jila odvahou, usilovnosťou 
a schopnosťou prekonávať 
prekážky. Treba sa poďa-
kovať jej autorom za toto 
dielo, ktoré možno nazvať 
knihou poznania a hľadania 
pravdy. Kniha, ktorá sa vám 
práve dostáva do rúk, má 
svoje zvláštne postavenie. 
Jednou z jej výnimočnosti 
je, že je prvá v tejto podobe 
a že jej obsah zahŕňa úze-
mie, v ktorom majú svoje 
korene práve tí, pre ktorých 
je určená. 

Vážení spoluobčania a 
rodáci, je mi cťou priho-
várať sa k vám, je mi cťou 
žiť v našom meste, ktorého 
súčasťou je vaša, ale aj 
naša Krásna Hôrka. Spo-
znávajme sa navzájom a 
spoznávajme sa aj vďaka 
tejto monografii.“

„Začiatkom apríla sme 
sa s kamarátkou vybrali 
na Javorový vrch. Stretli 
sme 3 skupinky ľudí, kto-
rí mali ten istý zámer ako 
my. Všetci mali ochranné 
rúška a viditeľné bolo, že 
ich veľmi teší pobyt v prí-
rode po dlhej karanténe 
doma. Čo ma však zarazi-
lo a poriadne rozčúlilo bol 
„pretekár“ na štvorkolke,“ 
povedala nám pani Mária. 
„Veľkou rýchlosťou sa rútil 
do kopca a nešiel po ceste, 
ale po lúkach. Chceli sme 
si ho odfotiť, ale pri rých-

Cestu na Javor si zamenili za motoristickú dráhu
losti, akou šiel, sme nemali 
šancu. Až keď sa vracal 
z Javora zazrela kamarát-
ka poľskú značku. Keby 
ste videli, aké „stopy“ títo 
motorkári zanechávajú na 
lúkach, chcelo by sa vám 
plakať.“ 

Urbárnici, ochranári 
o týchto jazdách vedia, 
problémom je ich chytiť 
a identifikovať. Prosíme 
verejnosť, aby sme spo-
ločne zastavili tento druh 
športu na lúkach a lesoch 
a o pomoc pri usvedčení 
týchto „čiernych jazdcov“. 

Mesto Tvrdošín je zapojené 
do dopytovo-orientovaného 
projektu s názvom Podpora 
opatrovateľskej služby v mes-
te Tvrdošín v období od marca 
2019 do apríla 2021. Cieľovou 
skupinou sú deti a plnoleté fy-
zické osoby, ktorým sa posky-
tujú sociálne služby a  zamest-
nanci vykonávajúci politiky 
a opatrenia v oblasti sociálne-
ho začlenenia vo verejnom aj 

Podpora opatrovateľskej služby
neverejnom sektore. Hlavnou 
aktivitou projektu je poskyto-
vanie opatrovateľskej služby 
počas 26 mesiacov realizácie 
projektu v meste Tvrdošín. 

Opatrovateľskú službu v sú-
časnosti poskytuje 10 opat-
rovateliek 18 našim spoluob-
čanom v zmysle ustanovení 
zákona o sociálnych služ-
bách, a to formou domácej 
opatrovateľskej služby. Tento 
projekt sa realizuje vďaka 
p o d p o r e  z  Eu r ó p s ke h o 
sociálneho fondu a Európskeho 
fondu regionálneho rozvoja 
v rámci Operačného programu 
Ľudské zdroje.

V prípade, ak váš zdravotný 
stav si už vyžaduje pomoc inej 

osoby a ste odkázaný na po-
moc pri úkonoch sebaobsluhy, 
starostlivosti o svoju domác-
nosť a pomoc pri základných 
sociálnych aktivitách môžete 
sa kontaktovať  na mestskom 

Posledná väčšia rekon-
štrukcia mestskej spoločen-
skej sály prebehla v roku 
1986. Mesto už dlhšiu dobu 
evidovalo potrebu jej rekon-
štrukcie a hľadalo možnosti, 
ako získať aspoň nejakú časť 
finančných prostriedkov na 
jej obnovu. Stalo sa tak mi-
nulý rok, keď bola zaslaná 
žiadosť na Úrad vlády SR 
o poskytnutie finančných 
prostriedkov na rekonštruk-
ciu a modernizáciu spoločen-
skej sály a mestského úradu. 
O tejto skutočnosti sme vás 
už informovali. Mesto získa-
lo na tento investičný zámer 
550 tisíc eur.

Po procese verejného ob-
starávania sa tak v uplynu-
lých mesiacoch začalo s roz-
siahlou rekonštrukciou. Bola 
opravená zatekajúca strecha, 
demontované staré prvky 
a zariadenie sály, vymene-
né drevené parkety aj dve-
re na 2. NP, bol inštalovaný 
nový kútik v barovej časti 

Modernizácia spoločenskej sály

Cyklochodník už využívajú desiatky ľudí

sály. Rekonštrukciou a mo-
dernizáciou prešla aj časť 
kuchynky s doplnením no-
vého zariadenia a elektric-
kých spotrebičov. Došlo aj 
k výmene svietidiel v chod-
bovej a schodiskovej časti. 
Nakoniec bola repasovaná 

aj podlaha pri vstupe spoje-
ná so schodiskom a hornou 
chodbou. Súčasťou moder-
nizácie spoločenskej sály bol 
nákup nových stolov a stoli-
čiek pre kapacitu 200 osôb. 
Od začiatku júla spoločenská 
sála už slúži pre mnohé 

kultúrne a spoločenské akcie. 
Pri čerpaní schválených 
investícií sa bude pokračo-
vať, a to výmenou okien na 
mestskom úrade, opravou 
fasády a v ďalších prácach, 
k toré  bol i  V lá dou  SR 
schválené v rámci projektu. 

Mobilnú ľadovú plochu, 
ktorú mesto získalo od Slo-
venského zväzu ľadového ho-
keja sme si užili už niekoľko 
mesiacov. Dôležitou súčasťou 
však je jej prestrešenie, ktoré 
nebolo súčasťou projektu. 

Aby na budúcu zimnú se-
zónu bolo všetko pripravené, 
už teraz vedenie mesta robí 

Ľadovú plochu bude potrebné zastrešiť
proces verejného obstará-
vateľa na projektovú do-
kumentáciu, rieši vplyv na 
životné prostredie a ďalšie 
náležitosti. 

Budúca realizácia prestre-
šenia novej umelej ľadovej 
plochy by mala zlepšiť pod-
mienky pre korčuliarov, ale 
aj budúcich hokejistov.
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Aktívni seniori
Pred konaním aprílového 

mestského zastupiteľstva 
boli poslancom doručené 
informatívne správy o čin-
nosti klubov dôchodcov za 
minulý rok. Na území mesta 
máme 4 kluby dôchodcov. 
Predsedníčkou Klubu dô-
chodcov Tvrdošín je Mária 
Gallasová, (75 členov), KD 
Nádej Elena Hlušáková (108 
členov), KD Javor Eduard 
Vasek, (98 členov), KD 
Skalka Marta Skurčáková. 
(75 členov). A práve po-
sledný uvedený klub Skalka  
oslávil tento rok 15. výročie 
svojho založenia. 

Nápad so založením klu-
bu vznikol u D. Gandiovej, 
A. Šablatúrovej a V. Kuba-
lovej. Svojimi organizačný-
mi schopnosťami a snahou 
urobiť niečo pre druhých a 
za pomoci vedenia mesta 
ho založili dňa 13. januára 
2005. Mesto im poskytlo 
priestor a prostriedky na 
vybavenie klubu. Z činnosti 
všetkých klubov je vidieť, 
že sú aktívni, zapájajú sa 
do vecí verejných, organi-
zujú kultúrne, spoločenské 
i športové akcie, zúčastňu-
jú sa rôznych výletov, zá-
jazdov.
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Tvrdošín počas koronapandémie

Ochorenie Covid-19, ktoré postihuje najmä dýchací systém, 
sa koncom minulého roka rozšírilo z Číny až za jej hranice. 
Stalo sa globálnou zdravotnou krízou celého sveta, na ktorú 
nebol svet pripravený. Šíriace sa ochorenie naraz zmenilo náš 
život. Na Slovensku sme nezažili nič podobné. Denne pribúda-
lo množstvo ľudí nakazených týmto vírusom. Už vo februári 
2020 zaviedlo Slovensko kvôli ochoreniu cestné kontroly na 
hraniciach a vláda zriadila krízový štáb. Ministerstvo vnútra a 
Krízový štáb SR prijali opatrenia pre celé Slovensko s platnos-
ťou od 11. marca 2020. Odvtedy boli ich nové pokyny a usmer-
nenia aktualizované podľa vývoja tohto vírusového ochorenia.  

Vedenie mesta už 10. marca informovalo občanov pro-
stredníctvom web-stránky mesta, sociálnych sietí i mestského 
rozhlasu a prijalo opatrenia: zrušilo všetky hromadné 
spoločenské, kultúrne a športové podujatia organizované 
mestom Tvrdošín, a zároveň všetky iné  hromadné podujatia, 
ktoré mali byť organizované v mestských priestoroch 
a budovách. Od 13. marca zatvorilo prevádzku všetkých 
školských zariadení spadajúcich pod zriaďovateľskú pôsobnosť 
mesta a obmedzilo činnosť mestského úradu. Pre občanov 
sprístupnilo kanceláriu prvého kontaktu (matrika), kde si 
občania mohli vybaviť základnú agendu a po telefonickej 
konzultácii aj stretnutie s odborným zamestnancom. 
Uzatvorilo mestskú plaváreň, mobilnú ľadovú plochu, zberný 
dvor a termálne kúpaliská v Oraviciach pre verejnosť. V záujme 
verejného zdravia zabezpečilo fungovanie technických služieb 
v obmedzenom režime so zabezpečením základných služieb, 
ako odvoz a likvidácia odpadu. 

Pre všeobecnú informovanosť zabezpečilo na web-stránke 
mesta všetky dostupné informácie zo zasadnutí Ústredného 
krízového štábu od preventívnych opatrení až po odporúčania, 
ktoré boli pravidelne aktualizované.

V meste boli od 16. marca zatvorené všetky maloobchod-
né prevádzky okrem vybratých prevádzok v zmysle usmerní 
Úradu verejného zdravotníctva SR.

Nikto z nás nebol na túto situáciu pripravený a rôzne sme na 
ňu reagovali. Väčšina ľudí denne sledovala pribúdajúci počet 
nakazených a počet úmrtí. Úzkosť sa zvyšovala pri negatív-
nych informáciách šíriacich sa z médií. To bola prvotná fáza 
„šoku“ z nepoznaného. Veľkú úlohu zohrali médiá. Pre mno-
hých z nás až otrasné zábery z nemocníc v Taliansku a Španiel-
sku pomohli uvedomiť si, čo sa dialo. Až vtedy sme pochopili 
a zobrali vážne celú situáciu a zmenili svoj postoj a prístup 
k pokynom krízového štábu. Veľmi nám pomohli informácie 
o tom, čo máme robiť, aby sme znížili riziko nákazy a šíre-
nia vírusu. Pochopili sme, že naozaj je potrebné zodpovedné 
správanie sa, disciplína, dodržiavanie preventívnych opatrení, 
dezinfekcia, minimalizovanie kontaktov so seniormi, vyhýba-
nie sa väčším skupinám a byť ohľaduplní voči ostatným. Od 
13. marca sme sa všetci izolovali vo svojich bytoch, domoch. 

Akoby sa zastavil život - prázdne cesty a preplnené parko-
viská a nezvyklé ticho na uliciach.   

V čase, keď z médií zneli správy, že je nedostatok rúšok 
a dezinfekčného ďalšieho materiálu, primátor prostredníctvom 
web-stránky mesta a mestského rozhlasu okrem iného apelo-
val na občanov v mestskom rozhlase: „Nespoliehajte sa iba 
na štát, ukážme všetkým, že sa vieme správať zodpovedne a so 

spolupatričnosťou! Apelujem na vás, aby sme si pomáhali a 
vzájomne sa v týchto dňoch podporovali!“

Informácie na web-stránke mesta, relácie v mestskom roz-
hlase prispeli k tomu, že mnohé ženy, ktoré aj „zabudli“, že 
majú doma šijací stroj sa s vervou pustili do šitia rúšok pre 
svojich najbližších a neskôr pre svojich susedov, nemocnicu v 
Trstenej, domov sociálnych služieb, domov dôchodcov. Mnohé 
z nich boli aj pracovníčky mestského úradu, materských škôl, 
centra voľného čau a ďalších školských zariadení. Nebývalá 
spolupatričnosť obyvateľov, šikovnosť a zručnosť žien z nášho 
mesta si nevyžiadala organizované plošné zásobovanie senio-
rov rúškami prostredníctvom mestského úradu. 

Prijatie krízových požiadaviek sa stalo všeobecným pravid-
lom. Obmedzili sme pohyb na verejných priestranstvách na 

O zasiahnutí pandémie koronavírusu na Slovensku 
môžeme hovoriť od 6. marca, keď bol zaznamenaný 
prvý prípad infikovanej osoby. Zdokumentovaním 
tohto obdobia v našom meste vás prevedieme v krát-
kom prehľade.

minimum a tí, ktorí sa museli nevyhnutne presunúť (zamest-
nanie, nákup) používali rúška uvedomujúc si, že je to ochrana 
ich samotných, ale aj svojho okolia. Zodpovedne sme nosili 
ochranné rúška, pri vstupe do obchodov a verejných inštitúcií 
sme si dezinfikovali ruky, nosili ochranné rukavice. Rešpek-
tovali sme, že v čase od 9. do 12. h platilo prednostné naku-
povanie pre seniorov nad 65 rokov, že v nedeľu boli všetky 
obchody zatvorené. A čo je veľmi dôležité, presvedčili sme sa, 
koľko ľudí je ochotných nezištne pomáhať.

Potvrdilo sa, že dobro je zakorenené hlboko v nás a je len 
na nás kedy a v akej intezite sa prejaví. 

Technické služby mesta po zime, hneď, ako to poveternostné 
podmienky dovolili, začali jarnú údržbu na miestnych komu-

nikáciách. Vyčistili ich od posypového materiálu, opravovali 
zámkovú dlažbu, inštalovali spomaľovacie pásy, vyčistili šach-
ty na odvod dažďovej vody v celom meste, opravovali výtlky 
a obnovovali značenia na cestách, čistili verejné priestranstvá. 
Tieto jarné práce zabrzdilo nariadenie Vlády SR v súvislosti s 
ochorením Covid -19. Ani toto ochorenie nezabrzdilo plynulé 
práce pracovníkov technických služieb. Tí  stále „išli naplno“. 
Zvoz odpadu prebiehal nepretržite. A hoci zberný dvor  pre 
verejnosť musel byť v rámci preventívnych opatrení súvisia-
cich s epidemiologickou situáciou od 16. marca zatvorený, už 
o 2 týždne bol opäť otvorený na prebratie presne špecifikova-
ného komunálneho odpadu. Mesto vyšlo v ústrety občanom, 
od 30. marca mohli okrem iného dovážať vytriedený odpad 
na zberný dvor pri dodržaní všetkých hygienických opatrení. 

Úspešne sa zhostili aj dezinfekcie verejných priestranstiev. 
V pravidelných intervaloch dezinfikovali autobusové zástavky, 
vlakové zástavky, námestia, parky, lavičky, okolie kontajnerov, 
cintorínov a ďalšie verejné priestory.

Hoci verejnosť mala v tomto období obmedzenú možnosť 
stretávať sa na verejných priestranstvách, pracovníci technic-
kých služieb v rámci povolených výnimiek opiľovali stromové 
aleje a stromy v celom meste a pripravovali záhony na jarnú 
výsadbu a neskoršiu výsadbu verejnej zelene. 

Vláda SR na svojom zasadnutí 6. apríla schválila mimo-
riadne opatrenia s niekoľkými výnimkami týkajúcimi sa 
sviatkov Veľkej noci. Vyhlásila výnimočný a núdzový stav 
(podľa ústavného zákona č. 227/2002 v čase vojny, vojnového 
stavu, výnimočného a núdzového stavu) obmedzujúci slobodu 
pohybu a pobytu zákazom vychádzania  a cestovania od 8. 
do 13. apríla, a tak sme jedny z najkrajších sviatkov, kedy sa 
v minulosti schádzala celá rodina, prežili osamote. Bolo to veľ-
mi závažné rozhodnutie, ktoré v modernej histórii Slovenska 
nemá obdobu. Posilnené zložky dopravnej polície hliadkovali 
na cestách, a tak nebolo možné na celom Slovensku prekročiť 
ani hranice okresu. Prázdne ulice v meste vypovedali o tom, 
že občania tento zákaz plne rešpektovali. Jedni s plným po-
chopením situácie, iní pod hrozbou finančných sankcií. Tra-
dičnú Veľkú noc v našom meste pripomínalo jarnou výzdobou 
skrášlené Trojične námestie a nad ním sa týčiaci 24 metrov 
vysoký mestský máj.

Z pohľadu šírenia koronavírusu boli seniori nad 65 rokov 
označení ako riziková skupina obyvateľstva. Bolo im odpo-
ručené, aby opúšťali svoje domovy len v nevyhnutných prí-
padoch. Aj tu sa prejavila zvýšená miera spolupatričnosti, 
lásky, porozumenia, prejavov ochoty nielen členov rodín, ale 
i susedov a známych. Výhodou menších miest je v tom, že  sa 
navzájom poznáme a vieme si navzájom pomáhať. 

Veľkú službu im poskytlo elektronické zdravotníctvo tým, 
že nemuseli absolvovať návštevu u lekára. Lieky si mohli 
vyzdvihnúť v lekárni. Najohrozenejšiu skupinu seniorov má 
mesto zmapovanú. Dlhé roky im poskytuje opatrovateľsku 
službu v domácnostiach. I v tomto období im prostredníctvom 
opatrovateliek zabezpečilo požadovanú starostlivosť.  

Mnohí občania nášho mesta chodia do práce do zahraničia. 
V priebehu marca sa mnohí z nich túžili vrátiť domov pre stú-
pajúce množstvo nakazených v jednotlivých krajinách, či zo 
strachu z rušenia autobusových, vlakových a leteckých liniek 
na Slovensko. Vláda 15. marca rozhodla o spôsobe ich repat-
riácie na Slovensko, ktorú zabezpečil štát. Nebola to pre nich 
jednoduchá situácia. Museli kontaktovať veľvyslanectvá a za-
stupiteľské úrady SR v daných krajinách. Mnohých kríza pri-
nútila zostať v zahraničí, alebo ako repatrianti museli absolvo-
vať povinnú karanténu v štátnych karanténnych zariadeniach. 

Postupne sa opatrenia zmierňovali. Od 22. mája mohli 
repatrianti využiť aj domácu smart karanténu a od 27. mája 
mohli Slováci vycestovať do 8 krajín na 48 hodín bez toho, 
aby pri návrate museli predkladať negatívny test na Covid-19 
a tiež bez povinnosti karantény.

Od 15. marca bola zatvorená prevádzka všetkých školských 
zariadení. Učitelia boli taktiež nútení zostať doma a na takúto 
situáciu neboli pripravení. Ministerstvo školstva nariadilo 
riaditeľom škôl zabezpečiť vyučovanie podľa podmienok 
a možností, ale najmä zamerať sa na samoštúdium žiakov 
prostredníctvom on-line elektronickej komunikácie s učiteľ-
mi. Tí využili aplikáciu Edupage, videohovory. Žiaci dostá-
vali úlohy, ktoré učitelia následne kontrolovali a denne online 
počas pracovného týždňa boli so žiakmi v kontakte. Učitelia 
vyselektovali učivo, ktoré žiaci by mali zvládnuť „na diaľ-
ku“ a venovali sa náročnejším témam. Problémom bolo, ak 
v rodine bolo viac školopovinných detí a chýbali počítače, 
tablety. Práca učiteľov, ale aj rodičov bola v tomto období 
veľmi náročná.    

Materské školy boli zatvorené až do 1. júna. Toto obdobie 
bolo využité v MŠ Tvrdošín na rekonštrukciu jedálne, ktorá 
bola vymaľovaná a vymenená bola aj nová podlahová krytina. 
Taktiež bolo rekonštruované sociálne zariadenie, kde bola vy-
menená dlažba a obklad. Za prísnych bezpečnostných opatrení 
v tomto období čistili a dezinfikovali všetky priestory vrátane 
skladov, zabezpečovali stravovanie v školských jedálňach.  

V médiách zaznela správa, že školy boli zatvorené v 188 
krajinách.V pondelok 1. júna sa otvorili brány materských a zá-
kladných škôl, a to za dodržania predpísaných hygienických 
opatrení. Rodičia sa mohli dobrovoľne rozhodnúť, či dieťa 
nechajú doma alebo ho pošlú do škôlky či školy. 

V materských školách dostali prednosť deti zamestnaných 
rodičov. Dodržaná bola požiadavka 15 detí na triedu, a tak MŠ 
Tvrdošín navštevovalo cca 45 detí a MŠ Medvedzie cca 110 

detí, čo je polovica prihlásených detí. V ZŠ M. Medveckej 
do školy chodili žiaci 1.- 5. ročníkov, vzdelávanie ostatných 
prebiehalo dištančnou formou.

Od 10. marca sa veriacich dotkol zákaz slávenia verej-
ných bohoslužieb. Obrady v kostoloch sa konali bez veria-
cich. Aj pohreby sa vykonávali mimo obradných miestností 
a zúčastňovali sa ich len najbližší príbuzní. Od 6. mája boli 
kostoly otvorené, avšak s dodržaním prísnych podmienok 
s obmedzeným počtom ľudí. Najskôr išlo o 25 metrov štvor-
cových na jedného človeka a zúčastniť sa ich mohli len ľudia 
mladší ako 65 rokov. Veriaci si po príchode do kostola de-
zinfikovali ruky, Eucharistiu prijímali do rúk. Od 3. júna sa 
zmiernili opatrenia, mohli sa konať všetky obrady, no nosenie 
rúšok zostalo povinné. Na mladomanželský bozk s rúškom 
nám zostala len spomienka. 

Čo nám zostane natrvalo v pamäti je myšlienka 
ekumenizmu. Médiá nám prinášali informácie o nových 
spoločných iniciatívach veriacich rôznych náboženstiev. Ho-
vorili o tom, že všetci sme „Božie deti“, treba prekonať pred-
sudky a ideologické prekážky, priblížiť sa k sebe a pochopiť 
sa navzájom, konať skutky lásky a milosrdenstva.

Kostol Všetkých svätých  navštívila 23. apríla redaktor-
ka TV Lux Monika Huráková. Natočila tu krátku reportáž 
pri príležitosti Svetového dňa kultúrneho dedičstva. Na 
web-stránke mesta je uvedený link na reportáž v archíve 
TV Lux. 

Pokyny Úrady verejného zdravotníctva boli jasné: zákaz 
organizovať a usporadúvať hromadné podujatia športovej, 
kultúrnej, spoločenskej či inej povahy. Pre verejnosť sa za-
tvorili všetky zariadenia i športoviská. Uvoľnenie opatrení 
nastalo až od 24. apríla, kedy sa pre širokú verejnosť otvo-
rili len vonkajšie športoviská. Hneď, ako to bolo možné, 15. 
mája bola otvorená (hoci v obmedzenom režime) aj mestská 
knižnica, od 8. júna aj mestské kultúrne stredisko a kostol 
Všetkých svätých. Obmedzenia, ktoré platili pre hromadné 
podujatia si vynútili zrušenie veľkých spoločenských podu-
jatí, medzi ktoré patrili aj Folklórne slávnosti v Oraviciach 
a koncerty na Trojičnom a Michalskom námestí. 

Od 3. júna bola možnosť otvoriť ďalšie športoviská. Fitness 
centrá to využili ihneď, mestská plaváreň a mestské termálne 
kúpaliská v Oraviciach 13. júna. 

Pred vstupom do ZŠ M. Medveckej.

OPATRENIA V NAŠOM MESTE

POČIATOČNÝ STRACH, NEISTOTA, PANIKA

DOBRO SA PREJAVILO

PORIADOK A DEZINFEKCIA MESTA BOLI ZABEZPEČENÉ

NA VEĽKÚ NOC 2020 BUDEME URČITE DLHO SPOMÍNAŤ

SENIORI BOLI V CENTRE ZÁUJMU

CHÝBALI NÁM ČLENOVIA RODÍN

ŠKOLSKÉ ZARIADENIA

KOSTOLY

KULTÚRA, ŠPORT, VEREJNÉ PODUJATIA
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Prostredníctvom Nadá-
cie Volkswagen Slovakia 
sa v apríli 2020 Občian-
skemu združeniu Kráľov-
ská Koruna pri materskej 
škole v Tvrdošíne podarilo 
získať 1 000 eur na reali-
záciu projektu ,,Učíme sa 
s líštičkou“.

Cieľom projektu je pro-
stredníctvom zážitkového 
učenia a vlastných skúse-
ností pozitívne ovplyvniť 
u detí ekologické cítenie. 

Chceme naučiť deti po-
zorovať a vnímať okolitú 
prírodu regiónu, v ktorom 
žijú, citlivo pristupovať 
k prírode a k prírodnému 
dedičstvu, prehlbovať 
a upevňovať hodnotový 
s y s t é m  v  p r o s p e c h 
životného prostredia.

Našim zámerom je vy-
budovať v materskej škole 
,,Knižnú búdku“ s envi-

Učíme sa s líštičkou 
ronmentálnym zameraním, 
kde deti získajú kompeten-
cie v oblasti utvárania čita-
teľských návykov. 

Pod vedením pracovníč-
ky pre environmentálnu vý-
chovu z Chránenej krajinnej 
oblasti Horná Orava Zuzany 
Kertysovej sa zoznámime 
z vtáctvom na rieke Orave, 
životom pod nohami a navští-
vime rašelinisko Slaná voda.

Vďaka Nadácii Vol-
kswagen Slovakia, kto-
rá podporuje svojich za-
mestnancov v regióne, 
z ktorého pochádzajú a L. 
Topľanského, ktorý nás 
v tomto projekte podpo-
ril, finančnej spoluúčasti 
mesta Tvrdošín, aktívnou 
podporou CHKO Horná 
Orava, rodičov a pani uči-
teliek môžeme pre deti pri-
praviť krásne aktivity plné 
zážitkov.

Vďaka šikovným študen-
tom, zo sexty, ktorí sa zapo-
jili do súťaže Genetika na 
kolesách navštívia už na jeseň 
odborníci z Katedry gene-
tiky Prírodovedeckej fakulty 
UK Bratislava Gymnázium 
v Tvrdošíne so svojím mobil-
ným laboratóriom. Študenti 
si budú môcť vyskúšať ge-

Mobilné laboratórium
netické experimenty priamo 
s výskumníkmi. 

Hlavnou podmienkou 
súťaže bolo natočiť video 
na tému genetika. Výherné 
video (Záhada strieborného 
kufríka) si môžete poz-
rieť na https://www.you-
tube.com/watch?v=Uec-
fhr8cVIA&t=4s

Galéria bude tento rok zatvorená
Situácia súvisiaca s pan-

d é m i o u  k o r o n a v í r u -
su a nedostatok finančných 
prostriedkov spôsobili, že tento 
rok bude Galéria M. 
Medveckej zatvorená. 

S t a l o  s a  t a k 
prvýkrát po 42 rokoch 
jej fungovania.

Aby návštevníci 
Oravy neprišli o mož-

Už po 28-krát bola 24. 
júla zapálená tradičná vatra 
zvrchovanosti pod záštitou 
Slovenskej národnej stra-
ny a Matice slovenskej, za 
účasti primátora mesta Iva-
na Šašku a okresného pred-
sedu SNS Tvrdošín Milana 
Kováča. Pre účastníkov 
bolo pripravené občerstve-
nie, zvuk harmoniky a sa-
xofónu, pri ktorých si všet-
ci zaspievali, a samozrejme 
vysoká drevená konštrukcia 

Vatra zvrchovanosti 
opäť zapálená

pripravená na zapálenie. 
Týmto aktom si pripomí-
name uznesenie zo 17. júla 
1992, keď bola podpísaná 
Deklarácia Slovenskej ná-
rodnej rady o zvrchova-
nosti Slovenska, v ktorom 
poslanci požadovali samo-
statnosť Slovenska. Dekla-
rácia bola súčasťou procesu, 
ktorého vyvrcholením bol 
rozpad ČSFR a vznik samo-
statnej Slovenskej republi-
ky 1. januára 1993.

Koronavírus narobil po-
riadne škrty aj v hoteli Limba. 
Počas doby, kedy bol zatvore-
ný (od 16. marca) 
sa zamestnanci 
venovali generál-
nemu upratova-
niu, dezinfikova-
niu a maľovaniu 
priestorov, ako aj 
pozornému sle-
dovaniu situácie 
i nariadení vlády. 
Hneď, ako to bolo 
možné, bola Lim-
ba dňa.25. mája 
otvorená. Najskôr 
otvorili reštaurač-
nú časť. 

V zmysle opat-
rení Úradu verej-
ného zd ravot-
níctva SR upra-
vili  prevádzku, 
„vyzbrojil i“ sa 
ochrannými pro-
striedkami, zaviedli pravidlá 
pre zamestnancov i hostí. Upra-
vili aj pracovné postupy a 
časový harmonogram prác s 
cieľom zabezpečiť pravidelnú 
dezinfekciu stolov, toaliet alebo 
izieb po každom hosťovi. Od 
otvorenia prevádzky dôsledne 
dodržiavajú prísne opatrenia. 
Otvorili tiež vonkajšiu tera-
su, kde sa hostia môžu najesť, 
alebo si posedieť pri kávičke. 
Postupne sa do priestorov Lim-
by opäť „vrátil život“. Dobrá 
kuchyňa, ústretový a šikovný 
personál opäť pritiahol nielen 
domácich, ale aj návštevníkov 
Tvrdošína.  

Limba sa opäť stala miestom, kde sa radi stretávame
Limba bola počas pandémie 

zatvorená cca 3 mesiace a chý-
bala nám. 

Otázka pre spoluobča-
nov: Viete pred koľkými 
rokmi bola po rozsiahlej re-
konštrukcii uvedená do pre-
vádzky? 

Zdá sa nám to až neuve-
riteľné, ale je to už 5 rokov.  

Dňa 10. apríla 2015 sa kona-
lo slávnostné otvorenie hotela. 
Keď dekan Ľubomír Pekarčík 
posvätil hotel, nasledovalo 
prestrihnutie pásky, ako sym-
bol otvorenia brán hotela. Táto 
česť okrem primátora I. Šašku a 
jeho zástupkyne V. Jančekovej 
pripadla na dekana Pekarčíka, 
ďalej na poľského kolegu v spo-
lupráci cezhraničného projek-

tu, Bogdana Pitońa, senátora 
poľského Sejmu, Stanisława 
Hodorowicza a riaditeľa orav-

skej firmy, realizátora projektu, 
Františka Jendrola.

Primátor I. Šaško vtedy pri-
pomenul, čím všetkým hotel 
musel počas jeho 42-ročnej 
histórie prejsť. S výstavbou ho-
tela sa začalo už v roku 1973 a 
do užívania bol daný o tri roky 
neskôr. V spoločnosti bol po-
važovaný za vychýrený hotel, 
ktorého kvalitné služby okrem 
miestnych využívali aj obyva-
telia širokého okolia. Po tom, 
ako sa však hotel dostal do rúk 
podvodníkom začal rapídne 
chátrať. Vedenie mesta však 
nemienilo tento objekt nechať 
upadnúť do zabudnutia. Preto 

už v roku 1993 začalo v tejto 
veci konať. Hoci na základe 
zákona to mal byť krátky pro-
ces, do cesty spravodlivosti 
sa stavali mnohé nekalosti aj 
ľudská zákernosť. V tom čase 
však nikto ešte netušil, že to 
bude viac ako 20-ročný boj. 
Všetko sa zmenilo až v roku 
2014, keď po schválení projektu 
z Programu cezhraničnej spolu-
práce Poľsko-Slovensku 2007-
2013, úspešne zvládnutých 
formalitách a podpísaní zmlu-
vy o nenávratných finančných 
prostriedkoch z eurofondov 
začali v hoteli pracovať prví 
robotníci. V priebehu necelého 
roka prešiel hotel kompletnou 
rekonštrukciou. Vymenené 
boli okná, strecha, urobená 
bola nová fasáda, obklady, vy-
menená bola vzduchotechnika 
či elektroinštalácie. Pracovníc 
sa nezastavili ani cez víkendy, 
čo sa odzrkadlilo na možnosti 
uviesť hotel do prevádzky v tak 
krátkom termíne. 

Z hľadiska histórie to bol 
malý zázrak. Vedeniu mesta 
sa podarilo za 10 mesiacov dať 
hotel do užívania. Z mestskej 
pokladnice išlo na tento pro-
jekt viac ako milión eur. I preto 
sa tešíme, že reprezentatívne 
priestory slúžia nám všetkým.  

V súčasnosti opäť stúpa náv-
števnosť Limby. Podpísali sa 
pod ňu výborné gastronomické 
a ubytovacie služby. Presvedčili 
sa o nich aj účastníci svadieb, 
konferencií, školení, firemných 
večierkov a iných spoločen-
ských podujatí.  

Už 13. júna sa konala prvá svadba v reprezentatívne upravenom priesto-
re reštaurácie.

Kostolík si postavili sami

Malý kostolík postavený v 
„lone hôr“ nás neohúri veľ-
kosťou, či drahou výzdobou. 
Očarí nás svojou jednodu-
chosťou a výrazovou čistotou. 

Pred 200 rokmi si ho postavili 
občania Tvrdošína – urbár-
ski spoluvlastníci. Modlili sa 
v ňom a táto duchovná sila je 
v nich zakódovaná a vyžaruje 
podnes. 

Vz ťah Tv rdoší nčanov 
k Oraviciam možno hľadať 
už v 17. storočí. Bolo to veľ-
mi ťažké obdobie. Oravou 
prechádzali litovské vojská 
Jána Sobieského, zasiahlo 
ju povstanie Františka Rá-
koczyho a plienenie vojska 
Štefana Bočkaya, čo priná-
šalo všetkým obyvateľom 
utrpenie a biedu. Veľké po-
žiare dovŕšili dielo skazy. 
Tvrdošínsky chotár bol v tom-
to storočí opäť oklieštený. 
Na jeho území boli založené 

Pred 200 rokmi sa konala prvá svätá omša v kosto-
líku v Oraviciach. Na počesť tohto výročia sa v ňom 
konala 26. júla sv. omša, ktorú celebroval generálny 
vikár spišskej diecézy Mons. prof. ThDr. ThBibl.Lic. 
Anton Tyrol, PhD. 

dnes už neexistujúce obce 
Hámre, Hámričky a Osada. 
Nedostatok lúk a pasienkov 
prinútil obyvateľov mestečka 
prenajať si od Oravského 

panstva územie obce Bystrá 
– dnešných Oravíc. Ich trvalé 
užívanie potvrdil gróf Štefan 
Tököly v roku 1659 donačnou 
listinou.

Bola to veľká výhra. Do-
statok pasienkov pre dobytok 
a dreva znamenali pre mes-
tečko veľký rozvoj. Oravice 
boli však vzdialené 23 km. 
Po cestách sa do nich prepra-
vovali vozmi. Ak bolo treba 
ísť peši, prechádzali „cestou 
starých materí“ po Skorušin-
skom pohorí. 

Z historických zápisov sa 
dozvedáme, že rúbali dre-
vo, pásli dobytok, hrabali 
seno, chytali pstruhy, zbierali 
maliny, jahody, čučoriedky. 
A to znamenalo, že v Ora-

viciach sa zdržali niekoľko 
dní, týždňov či mesiacov. 
Ako hovorí povesť: „Ľudí 
najviac mrzelo, že nemohli 
ísť v nedeľu na omšu, keďže 
tam nebol žiadny kostol. Ak 
sa chceli poďakovať Bohu za 
uplynulý týždeň, museli sa 
vracať naspäť do Tvrdošína. 
Občas si niektorý povzdychol: 

Ako by bolo dobre, keby 
tam mali aspoň malý 
kostolík. Podľa povesti ho 
však Tvrdošínčan, ktorý 
Oravice poznal najlepšie, 
hneď zahriakol: „Akože 
môžeš stavať, keď piesku 
nemáš? Vari z dreva, aby 
nám ho víchrica odniesla 
alebo dažde do dediny 
odplavili.“ 

Ich prosby boli vypo-
čuté. Jeden deň sa strhla 
strašná búrka, ktorá do 
rieky Oravica naplavila 
množstvo piesku a kame-
nia. Pochopili to zname-
nie. A keďže sa to udialo 
26. júla rozhodli sa plá-
novaný kostolík zasvätiť 
svätej Anne, ktorá si naň 

podľa povesti: „Piesok do po-
toka priniesla a ochránila nás 
od škody.“

Stavby sa ujalo urbárske 
spoločenstvo. V roku 1816 
spišská biskupská vrchnosť 
vydala mestečku Tvrdošín 
povolenie na výstavbu kapln-
ky. Vrchnosť si dala pod-
mienku - Tvrdošínčania ju 
museli udržiavať v dobrom 
stave. S výstavbou začali 
hneď v roku 1817, dokončiť 
sa ju podarilo do troch rokov. 

Po čiastočnom zničení 
bola v roku 1864 obnovená. 
„Rozsiahlou rekonštrukciou 
musela prejsť aj v roku 1946. 
Počas povstania ju s ďalšími 
miestnymi domami vypálili 
nemecké vojská. Tvrdošín-

sky urbár dal vtedy kaplnku 
vymaľovať, vydláždiť, maj-
stri urobili aj nový oltár z 
úcty k svätej Anne. Kronika 
čimhovskej farnosti, pod kto-
rú v tom čase Oravice spada-
li, hovorí o dvoch autoroch 
vzácneho oltára. Zhotovil ho 
Ján Hutlas z Hladovky a Bo-
rik zo Suchej Hory. Zrekon-
štruovaný kostolík vysvätili 
28. júla 1946. Na odpustovú 
slávnosť tam vtedy prišlo 
viac ako 2000 ľudí. Znovu 
bola opravovaná v roku 1969. 
Vtedy jej strechu pokryli 
novým dreveným šindľom, 
omaľovali ju a ohradili dre-
veným zábradlím.“ V roku 
2013 urbárnici investova-
li do opráv exteriéru, ale aj 
jeho okolia. Pokryli strechu 
kvalitnou krytinou a vybudo-
vali prístrešok pred vstupom 
do chrámu. Okolie bolo do-
tvorené kamennou dlažbou, 
chodníkmi a exteriérovým 
osvetlením.

Profesor Anton Kocian 
v turistickom sprievodcovi 
Orava z roku 1933 spomína, 
že v Oraviciach je pri kosbe 
lúk veselo od dávnych čias. V 
deň sv. Anny býva odpust na 
uctenie patrónky kostolíka. 

Po službách božích uspo-
riadali Tvrdošínčania ľudovú 
veselicu, na ktorú prišli ľu-
dia nielen z Tvrdošína, ale aj 
z okolia Oravíc. „Omše boli 
spola kostolné a spola poľ-
né. Obrady prebiehali v kos-
tolíku, ale väčšina veriacich 
bola na omši mimo kostola. 
Niektoré oravické odpustové 
omše sa vykonávali na poľ-
nom oltári.“

Kostol slúži na večerné, 
nedeľné a sviatočné modlit-
by. Najväčšej návštevnosti sa 
teší práve počas odpustovej 
slávnosti na sviatok sv. Anny.

V dňoch 10. do 14.febru-
ára sa vybraní žiaci zo ZŠ Š. 
Šmálika v Tvrdošíne spolu s  
učiteľkami D. Kormaňáko-
vou a I. Šoltésovou zúčastni-
li mobility Erasmus + v por-
tugalskom meste Mealhada. 
V rámci projektu E+ Impro-
vingital proficiency, kto-
rého koordinátorkou je D. 
Kormaňáková, sa tu stretli 
s ďalšími tímami partner-
ských škôl z Talianska, Ru-
munska, Turecka a domá-
ceho Portugalska. Žiaci 
boli ubytovaní v rodinách 
portugalských žiakov, kde si 
mohli v praxi vyskúšať svo-
je komunikačné zručnosti 
v angličtine. Tú využívali aj 
v dopoludňajších hodinách 
na spoločných aktivitách 
so všetkými účastníkmi 

Mobilita v Portugalsku
v škole, ale aj popoludní 
počas výletov. Navštívili  
mestečká Luso, Bussaco, 
Aveiro - portugalské „Be-
nátky“, mesto Coimbru so 
svetoznámou univerzitou 
a zážitkom bol pre deti 
určite krátky pobyt na po-
breží Atlantického oceána. 
Na workshopoch si v praxi 
vyskúšali rôzne digitál-
ne aplikácie využiteľné 
na vyučovacích hodinách. 
Všetci účastníci mobility 
vysoko ocenili jej výbornú 
organizáciu portugalský-
mi partnermi a priateľskú 
a prívetivú atmosféru počas 
celého týždňa. Ďalšia mobi-
lita sa uskutoční začiatkom 
októbra u nás na Slovensku 
a už teraz sa všetci tešia na 
spoločné stretnutie.

nosť stretnúť sa s jej tvorbou, 
Oravská galéria sprístupnila jej 
dielo v župnom dome v Dol-
nom Kubíne. 
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Vzácneho jubilea sa v týchto dňoch dožili naši spoluobčania: 
FEBRUÁR
85 rokov
 Antónia Baleková Krásna Hôrka
 Mária Burdeľová Krásna Hôrka
 Antónia Kordiaková Medvedzie
80 rokov
 Rudolf Letoštiak Tvrdošín
 Ľudmila Pafčová Tvrdošín
 Vojtech Šrámka Tvrdošín
MAREC
85 rokov
 Mária Fonferová Tvrdošín
 Helena Jarinová Tvrdošín
 Mária Prajová Medvedzie
80 rokov
 Apolónia Franeková Tvrdošín
 Božena Schweinerová Krásna Hôrka
APRÍL
85 rokov
 Rozália Greššová Tvrdošín
 Branislav Holárek Medvedzie
 Elena Kováčová Tvrdošín 
MÁJ
90 rokov
 Antónia Hanuláková Medvedzie
 Alojz Kováč Tvrdošín
 Štefánia Štubendeková Tvrdošín
85 rokov
 Anna Bellová Tvrdošín
 Alojz Betušťák Tvrdošín
80 rokov
 František Grešš Tvrdošín
 Zuzana Krasulová Tvrdošín
 Anna Letrichová Krásna Hôrka
 Mária Šrámková Tvrdošín

Blahoželáme jubilantom

Narodili sa
FEBRUÁR 2020
 Šárka Matisová
 Oliver Špidus
 Ellie Garabášová
MAREC 2020
 Branislav Stajník
 Rebeka Iskrová
 Adam Šmondrk
 Emília Chlepková
 Libuša Kutlíková
 Filip Chomistek
 Sebastián Ivanisko
 Peter Pajerchin
APRÍL 2020
 Adam Brňák
 Matias Kordiak
 Alex Lubas
 Melánia Moraviaková
 Ester Bebejová
 Martin Medvecký
 Kristína Pániková
 Šimon Kmoško
 Ema Furťová
 Matej Maslo
 Štefan Vajduľák
 Ema Drobúlová
 Mathias Grísa
MÁJ 2020
 Filip Ťapaják
 Timotej Pafčo
 Marek Kuník
 Mária Pafčová
 Samuel Taraj

Pri tejto príležitosti im bla ho že lá me a pra je me z celého srdca 
hlav ne zdravie a úsmev na tvá ri v kruhu svojich najbližších.

 Dávid Baranec
 Michal Kutliak
 Adrián Zboroň
 Sofia Paldiová
 Dalibor Karas
 Lukáš Záhora
 Jakub Seman
 Nina Semanová
JÚN 2020

Oliver Betuštiak
Ella Čičmanová
Hana Pajunková
Patrik Smoleň
Klára Szczerba
Magdaléna Tarajová
Sára Mária Holubčíková
Samuel Balko
Adam Miháľ

JÚL 2020
Ema Vestenická
Hugo Bagi
Liliana Gumuláková
Tobiáš Gill
Tomáš Majchrák
Lukáš Sirota

 22. 2. Katarína Jagelková – Filip Bebej
 22. 2. Miroslava Nadányiová – Peter Hric
 22. 2. Bc. Lenka Hlaváčiková – Dominik Jasiura
 21. 3. Juliána Kupčiová – Miroslav Miko
 8. 4. Mgr. Valéria Papánová – Jozef Medvecký
 25. 4. PharmDr. Romana Paľová – MDDr. Patrik Baroš
 1. 5. Mária Vajduľáková – Kamil Bednář
 7. 5. Daša Ďuríková – Peter Šálka
 9. 5. Silvia Kozoňová – Matej Briš
 9. 5. Gabriela Ticháňová – Milan Matúška
 30. 5. Rebeka Ovšáková – Lukáš Vajduliak
 30. 5. Dominika Murcinová – Michal Španko
 9. 6. Lívia Kyjovská – Roman Adamčák
 13. 6. Miroslava Domiňáková – Filip Janček
 13. 6. Barbora Lucká – Radim Galčák
 13. 6. Alexandra Dudová – Jakub Skurčák
 19. 6. Michaela Pňačková – Lukáš Miháľ
 27. 6. Rebeka Melková – Ing. Martin Ďurčák
 4. 7. Adriána Šangalová – Peter Paniak 
 4. 7. Jana Kuľkovská – Miroslav Jasiura
 4. 7. Ivana Stančíková – Peter Huraj
 11. 7. Veronika Vojtečková – Dominik Želudek
 11. 7. Michaela Pazúriková – Jozef Sršeň
 18. 7. Romana Adamčíková – Šimon Kubas
 18. 7. Eva Štubendeková – Michal Lonek
 25. 7. Terézia Medvecká – Ján Taraj

Otváracie hodiny sú na web stránke mesta- www.tvrdosin.skOtváracie hodiny sú na web stránke mesta- www.tvrdosin.sk

Už len kyticu z lásky Ti na hrob môžeme dať, 
zapáliť sviece a modlitbu odriekať.

Dňa 16. júna si pripomíname 10. výro-
čie úmrtia nášho otca, manžela, starého otca 
a prastarého otca Alojza Ferenčíka z Krásnej 
Hôrky. Chýbaš nám. Manželka Anna, deti 

s rodinami, vnúčatá a pravnúčatá. 

Utíchlo srdce, utíchol hlas, mal si rád ži-
vot a všetkých nás. Odišiel si navždy, túžil si 
žiť, ale osud to tak zariadil, že musel si nás 
tak nečakane a navždy opustiť. Hoci si odišiel 
a niet Ťa medzi nami, v našich srdciach zosta-
neš navždy s nami.

 Dňa 15. júna uplynul najsmutnejší rok pre 
rodinu, kamarátov a priateľku Marcela Medveckého z  
Medvedzia, ktorý nás náhle a nečakane opustil.

S láskou na neho spomína celá rodina.

Spomienka

Spomienka

„Čas plynie ako tichej rieky 
prúd, kto Ťa mal rád, nemôže za-
budnúť.“

Dňa 17. marca si pripomenie-
me 5. výročie, kedy nás navždy 
opustila mama, babka a prababka 

Emília Medvecká a 25. apríla si pripomenieme 
5. výročie úmrtia  Alojza Krúpu. S láskou spomínajú man-
želka Monika a ostatná celá rodina. Spoločne im venujte 

tichú spomienku.

Spomienka

,,Z očí si odišla, v srdci si zostala.“
Dňa 10. septembra 2020 uplynie 25 rokov, 
čo nás navždy opustila naša drahá mama a 
starká Anna Adamusová. 
Kto ste ju poznali venujte jej tichú spomien-
ku. S láskou a úctou spomínajú dcéra a sy-
novia s rodinami.

Spomienka

Dňa 13. júna 2020 uplynulo 5 rokov od 
úmrtia nášho milovaného manžela, otca, 
starkého a prastarkého Tomáša Žuffu. Kto 
ste ho poznali, venujte mu spolu s nami ti-
chú spomienku. S láskou a úctou spomínajú 
manželka, deti, vnúčatá a pravnúčatá. “Žiješ 

v našich srdciach a spomienkach.“

Spomienka

 

 7. 2. Ing. Ľudovít Turčák 63-ročný
 10. 2. Emília Jančeková 86-ročná
 15. 2. Pavol Bzinčák 74-ročný
 1. 3. Otto Pánik 86-ročný
 6. 3. Ľudmila Ciekerová 95-ročná
 14. 3. Vladimír Gabarík 88-ročný
 17. 3. Peter Močarník 61-ročný
 22. 3. Justína Pajunková 61-ročná
 1. 4. Marián Jurina 44-ročný
 4. 4. Anna Jurčiová 65-ročná
 19. 4. Eduard Hons 64-ročný
 29. 4. Terézia Kecerová 68-ročná
 3. 5. Filip Kovalik 34-ročný
 5. 5. Marta Habovská 75-ročná
 7. 5. Anton Gonda 66-ročný
 14. 5. Dagmar Čániová 70-ročná
 17. 5. Vendelín Planieta 85-ročný
 25. 5. Žofia Loneková 85-ročná
 24. 6. Eduard Ulrich 75-ročný
 26. 6. Janka Michalčíková 70-ročná
 5. 7. Ján Dedinský 62-ročný
 8. 7. Mária Kulkovská 58-ročná
 9. 7. Irena Boženíková 87-ročná
 16. 7. Pavol Stajník 61-ročný
 18. 7. Anton Planieta 69-ročný
 20. 7. Etela Kocyanová 103-ročná
 27. 7. Ľudovít Tekeľ 68-ročný

Odišli z našich  radov

     

Blahoželáme jubilantom

Pri tejto príležitosti im bla ho že lá me a pra je me z celého srdca 
hlav ne zdravie a úsmev na tvá ri v kruhu svojich najbližších.

Vzácneho jubilea sa v týchto dňoch dožili naši spoluobčania: 
JÚN
90 rokov
 Anna Brnová Medvedzie
 Antónia Medvecká Tvrdošín
 Johana Medvedká Medvedzie
85 rokov
 Anna Frančeková Krásna Hôrka
 Anna Ulrichová Tvrdošín
 Mária Monika Ulrichová Krásna Hôrka
JÚL
85 rokov
 Ondrej Zuzaniak Medvedzie
80 rokov
 Mária Žáková Tvrdošín

V sobotu 6. október 2020 o 1700 v Kine Javor v Krásnej 
Hôrke uvidíte detského populárneho speváka Mira Jaro-
ša. Cena vstupenky je 12 €. Vstupenky si môžete zakúpiť 
v MsKS v Medvedzí, na tel. č. 0903 375 929 alebo na www.
ticketportal.sk.

v meste
Tvrdošín

6. OKTÓBER
2020

Spomienka

Spomienka
Človek odchádza, ale všetko krásne, čo 

nám dal, ostáva v nás. 
Dňa 13. júna uplynie už 20 rokov, keď nás 

navždy opustil náš drahý manžel, otec, dedko 
a pradedko Štefan Knap . 

Ďakujeme všetkým, ktorí spomínate s 
nami. Manželka Angelka a deti s rodinami. 

„Odišiel a viac sa nevráti, no z našich spo-
mienok sa nikdy nevytratí.“

Dňa 29.mája 2020 uplynie rok, ako nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, otec a 
dedko Ján Verníček z Tvrdošína. 

S láskou a úctou spomínajú manželka 
Mária, dcéry Mária, Vierka, Sylvia a synovia Ján, Roman 
a Andrej s rodinami. Kto ste ho poznali a mali radi, venujte 

mu prosím tichú spomienku.

Spomienka

„Nádej vždy víťazí nad skúsenosťou, ná-
dej je liekom na zármutok, láska je silnejšia 
než smrť.“ 

Dňa 9. júna uplynulo 5 rokov odvtedy, čo 
nás opustila naša milovaná mamka a stará 
mama Terézia Krucsayová. 

S láskou a úctou spomína celá rodina
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V Oraviciach sa 6. mája 
uskutočnilo netradičné špor-
tové podujatie, ktorého cie-
ľom je osloviť čo najširšie 
vrstvy obyvateľov Slovenska 

a naštartovať ich pre zdravý 
spôsob života a pravidelný 
pohyb. 

Toto podujatie bolo bez-
platné a v spolupráci s 
mestom Tvrdošín ho organi-
zovali certifikovaní inštruk-

Nordic Walking v Oraviciach
tori SNWA (Slovak Nordic 
Walking Association).

Podujatie nebolo limitova-
né ani vekom ani pohlavím 
ani zdravotným stavom či 

telesnou kondíciou – naozaj 
každý mohol praktizovať ten-
to šport s mnohými zdravot-
nými benefitmi bez ohľadu 
na to, kde žije a aký má denný 
pracovný režim. Všetci, čo 
majú chuť niečo vo svojom 

živote zmeniť, resp. niečo 
zaujímavé začať boli vítaní.

Pri kolibe Hubertka v Ora-
viciach sa zišlo takmer 70 
účastníkov. Pod odborným 

dohľadom inštruktorov sa 
všetci rozcvičili a naučili sa 
základy nordic walkingu. Po-
tom sa rozdelili podľa nároč-
nosti do skupín a prešli rôz-
ne trasy po krásnom chotári 
Oravíc.             R. Kormaňák

Tradičné preteky tento rok prebehli v neoficiálnom režime
Tvrdošínska dvanástka je 

už tradičným bežeckým pod-
ujatím začiatkom júna v meste 
Tvrdošín. Tento rok sa však 
oficiálne nemohla uskutočniť 
v tradičnom programe kvôli 
koronavírusu. Organizátori 
však hľadali možnosti, aby sa 
18. ročník týchto bežeckých 
pretekov uskutočnil.  ,,Chceli 
sme tento ročník poňať v exhi-
bičnom duchu a hlavne, aby 
sme sa opäť stretli tradiční 
účastníci týchto pretekov,“ 
hovorí Ján Balún, jeden z hlav-
ných organizátorov. Najstarším 
účastníkom tohto neoficiálneho 
behu bol 73-ročný Stanislav 
Lofaj, ktorý na svoj vek je vo 
výbornej kondícii. Nesúťažnej 
forme sa tento rok bežali dve 
trasy. Prvá sa bežala do Šte-
fanova a po starej ceste okolo 
Oravy nazad do Tvrdošína. 
Druhá trasa smerovala z Tvr-
došína na priehradný múr, kde 

sa otočili a trasu späť si pre-
dĺžili po starej ceste zo Štefa-
nova do Tvrdošína. Celkovo si 
tí, ktorí sa rozhodli zabehnúť 

túto trasu dopriali pekných 15 
kilometrov. 

Organizátori aj tento rok 
prekvapili účastníkov. Na pa-
miatku dostali niekoľko spo-
mienkových predmetov medzi, 
ktorými nechýbala aj medaila 

s vytlačeným názvom Co-
vid-19. 

Som rád, že sa nás toľko 
stretlo a tradícia Tvrdošínskej 

dvanástky pokračuje. Som rád, 
že nám doprialo aj počasie,“ 
hovorí Viktor Fonfer, ďalší 
z organizátorov. Dokopy sa na 
tomto neoficiálnom behu stretlo 
viac ako 40 milovníkov tohto 
bežeckého športu. 

V jednotlivých súťažiach 
už chýbalo málo do ukonče-
nia, keď koronavírus zastavil 
aj tento šport.

Riadiace zväzy napokon 
po čakaní uzavreli súťaže 
podľa priebežného poradia 
družstiev. V 1. a 2. lige bolo 
treba odohrať do konca štyri 
stretnutia a v 4. a 5. lige už len 
dve stretnutia. 

Áčko mužov v 1. lige bez 
dvoch najlepších hráčov Ky-
sela a Dika, ktorí odišli hrať 
do iných družstiev extraligy, 
sa napokon zachránilo, keď to 
stačilo akurát na 10. miesto. 
Je to v podstate úspechom os-
labeného družstva. Zo súťaže 
zostúpili Rimavská Sobo-
ta a Bardejov. Za družstvo 

Aj stolní tenisti končili predčasne
nastupovali Jakub Kuloš-
tiak, Tomáš Staš, Milan Staš 
a Katarína Belopotočanová.

Odchodom dvoch na -
jlepších hráčov sa hráči v jed-
notlivých družstvách posunuli 
na súpiskách, a teda v tomto 
súťažnom ročníku mal Tvr-
došín menej kvalitné družstvá. 
Aj napriek tomu sa podarila 
záchrana aj béčku v 2. lige. 

Za béčko hrávali: Emil 
Kajánek, Ján Argaláš, Mi-
chal Murín a Peter Farský 
a pomáhala aj Katka Belo-
potočanová, ktorá ako žena 
mohla štar tovať až za tr i 
družstvá oddielu.

C-družstvo mužov vo 
4. lige skončilo na 3. mi-
este a opieralo sa o päticu 

hráčov: Róbert Hruška, Ján 
Buczacki, Marián Gabarík, 
Dušan Lupták a aj tu výdatne 
pomáhala Katka Belopo-
točanová.

Najviac hráčov sa vys-
triedalo v 5. lige, aj tu bola 
cieľom záchrana, čo sa tiež 
podarilo.

Veľm i  málo  sa  toho 
odohralo v mládežníckych 
súťažiach, keď zastavi-
li všetky súťaže až do 30. 
júna, kedy pravidelne musí 
by ť  u končený súťa ž ný 
ročník. M-SR jednotlivcov 
mládeže je posunutý na júl 
a ak sa bude hrať, účasť si 
vybojovala aj hráčka Tvr-
došína Sára Ferenčíková vo 
dvojhre starších žiačok.

Šachisti Tvrdošína majú po sezóne zmiešané pocity
Družstvo MŠK Tvrdošín B 

získalo 21 bodov a  vyhralo 5. 
ligu sk. C12, čo je súťaž medzi 
družstvami Oravy a Liptova, 
s 5 bodovým náskokom pred 
Mr. Dvorský L. Sliače (16 b) 
a MŠK Trstená B (14 b). MŠK 
Tvrdošín B má právo postupu 
do 4. ligy sk.12.  Gratulujeme. 
Z desiatich družstiev z Oravy 
hrajú túto súťaž len dve, Tvrdo-
šín a Trstená.

Výsledky Tvrdošín B: 6. kolo  
MŠK Tvrdošín B - OŠK RE-
NOP L. Teplá 4:1, 7. kolo LŠŠ 
L. Mikuláš jun. C - MŠK Tvr-
došín B 2,5:2,5, 8. kolo MŠK 
Tvrdošín B - ŠK BONI Ružom-
berok 5:0, 9 kolo MŠK Trstená 
B - MŠK Tvrdošín B 2,5:2,5.    

Družstvo MŠK Tvrdošín 
A hralo 3. ligu sk. C1 a smo-
liarsky vypadlo. Táto súťaž sa 
hrá v rámci Žilinského kraja,  
keď v poslednom kole ces-
toval Tvrdošín ku súperovi 
Čadca B, kde iba remizoval 
4:4 a k záchrane mu stačila 
výhra. Pritom na prvých dvoch 
šachovniciach stačila remíza, 
čo na šachovniciach aj boli 
a obe partie prehrali, škoda. 
To by ešte nebolo také zlé. Ale 
v poslednom kole cestovali do 
ŠK Turie v najsilnejšej zostave 
a bol to veru zdolateľný súper. 
Turie záver súťaže dohrávalo 
po korona kríze v oslabenej zo-
stave. Mali smolu, auto sa im 
pokazilo a na zápas necestovali. 
Prehrali 8:0 kontumačne.  V po-
slednom kole nie je možné zá-
pas dohrávať, iba predohrávať. 

V prípade výhry by sa zachránili 
v 3. lige. Tak vypadli do 4. ligy 
sk. C12. 

Výsledky Tvrdošín A: 6. kolo 
ŠK Bziny B - MŠK Tvrdošín A 
4:4, 7. kolo MŠK Tvrdošín A 
-TSC MŠK Martin A 2:6, 8. 

kolo KTK L. Mikuláš - MŠK 
Tvrdošín A 2,5:5,5, 9. kolo LŠŠ 
L. Mikuláš jun. - MŠK Tvrdo-
šín A 5:3, 10. kolo CAISA Čad-
ca B - MŠK Tvrdošín A 4,5:4,5, 
11. kolo ŠK Turie -   MŠK Tvr-
došín A 8:0 kontumačne.  

Muži ŠK Tvrdošín odštar-
tovali svoju púť v Slovnaft 
Cupe v 1. kole vo Vavrečke. 
Papierovým favoritom bol 
Tvrdošín, ktorý je účastníkom 4. 
ligy, kým Vavrečka hrá 5. ligu. 
Treba povedať, že oba kluby 
podali výborné výkony a diváci 
sa veru mali na čo pozerať. 

„Na veľmi kvalitnom tráv-
niku vo Vavrečke a u veľmi 
kvalitného súpera sme podali 
veľmi dobrý výkon, kde do pol-
času sme mohli kľudne vyhrávať 
4:1. Zahodené šance nás mohli 
mrzieť a neustály tlak na bránu 
Vavrečky bol odmenený aspoň 

Do druhého kola Slovnaft Cupu až po penaltovej dráme
vyrovnávajúcim gólom na 1:1 
zásluhou G. Karasa. Zápas sa 
skončil remízou 1:1, penalty, to 
už je lotéria. Šťastie sa priklo-
nilo k nám a postúpili sme do 
druhého kola po penaltovej drá-
me, ktorá skončila 10:9 pre nás. 

V ďalšom kole nás čaká 3. 
ligista z Oravského Veselého. 
Máme perfektnú motiváciu lebo 
víťaz sa stretne z MŠK Žilina. 
Rozhodujúcu penaltu dal Má-
rio Kadlec a ja by som sa chcel 
poďakovať chlapcom za pekný 
darček k narodeninám,“ zhod-
notil zápas prezident ŠK Tvrdo-
šín Peter Machunka.

V dňoch 27.6. a 28.6.2020 
sa v mestskej športovej hale 
Tvrdošín odohral 7. ročník tra-
dičného turnaja florbalových 
veteránov, ktorí bojovali O po-

hár primátora mesta Tvrdošín. 
V tomto ročníku bolo cítiť dô-
sledok pandémie Covid-19 do 
počtu prihlásených družstiev, 
no na samotnej hre sa to nija-
ko neprejavovalo. Sedem tímov 
zo Slovenska a Českej repub-
liky podávali počas dvoch dní 

Veteran Cup si zaknihoval už svoj 7. ročník
prekvapivé výkony. Nakoniec 
si pohár primátora mesta pre-
miérovo odnieslo družstvo zo 
Senice, ktorému sa to podarilo 
až po piatich pokusoch. Na dru-

hom mies-
t e  skonči-
lo družstvo 
F B C  B y -
Pass Púchov 
a  t i t u l  s a 
nepodar ilo 
o b h á j i ť 
družstvu Fo-
rever Young 
Nižná. Naj-
lepším hrá-
čom turnaja 
sa stal Mar-
t in Rošťák 
z družstva 
IBK PAZZ, 
najlepším 
s t r e l c o m 

Matej Vanta z družstva Uragán 
Senica a brankárom turnaja 
bol vyhlásený Gabriel Mesá-
roš FBC ByPass Púchov. Po-
ďakovanie patrí mestu Tvrdo-
šín za podporu, zúčastneným 
hráčom, rozhodcom a celému 
organizačnému tímu.

Víťazné mužstvo Uragán Senica.

V úvodnom kole futbalovej 
IV. ligy skupiny Sever privítal 
domáci Tvrdošín hostí z OŠK 
Rosina. Prvú veľkú šancu mali 
z priameho kopu hostia, ale 
brankár Belopotočan prudkú 
strelu z priameho kopu výbor-
ne zlikvidoval. Potom už začal 
úradovať Tvrdošín. Svoj gó-
lový koncert začal Milan Fe-
renčík už v 9. minúte zápasu. 
Súpera do ničoho nepustili, 
a naopak Tvrdošín postupne 
zvyšoval náskok. V 24. minúte 
si strelecký účet v novej sezóne 
otvoril Roman Repka a svoj 
druhý gól v zápase si o minútu 
neskôr pripísal Ferenčík. V 39. 
minúte prišla gólová chvíľa aj 
pre novica v drese Tvrdošína 
Petra Masla, ktorý sa presadil 
po skrumáži v šestnástke. Do 
polčasu tak bol výsledok 4:0. 
Do druhého polčasu nastúpil 
Tvrdošín s cieľom pokračovať 
v dobrom výkone a nedovoliť 
súperovi zdramatizovať zápas. 
V 70. minúte bol v šestnástke 
súpera faulovaný hráč domácich 

Do novej sezóny vstúpili vysokou výhrou
a z nariadenej penalty Ferenčík 
skompletizoval hetrik. Hostia sa 
snažili zápas ešte zdramatizovať 
a z ojedinelej šance hostia prud-
kou strelou k tyči chceli znížiť, 
ale proti bol Belopotočan, ktorý 
strelu k týči takpovediac zalepil 
na rukavicu. Svoje gólové hody 

uzavrel v 76. minúte Ferenčík 
gólom s poradovým číslom 4. 
Divákom sa musel zápas páčiť. 
Veľa gólov, víťazstvo domácich 
a čisté konto bolo dôkazom, že 
ŠK Tvrdošín cez korona pauzu 
nezaháľal. Ďalšie kolo cestuje 
Tvrdošín do Žabokriek. 

Futbal. Toto slovo a tento 
šport spája milióny ľudí na 
celom svete. Už sa síce začala 
nová sezóna 2020/21, ale nedá 
nám nespomenúť si na predchá-
dzajúcu sezónu. 

Od marca sa Európa zasta-
vila, kvôli koronavírusu Co-
vid-19. Nielen po športovej 
stránke, ale aj ekonomickej, so-
ciálnej. Futbal sa prerušil v ce-
lej Európe. Top ligy sveta, 1. 
a 2. ligy sa stopli a ostatné väč-
šinou zmrazili a anulovali. Poď-
me sa teda vrátiť späť a zhod-
notiť priebeh sezóny u všetkých 
mužstiev ŠK Tvrdošín. 

Muži Tvrdošína sa vrátili do 
IV. ligy, keď v sezóne 2018/19 
postúpili z 5. ligy. Na nováčika 
v súťaži si vôbec nepočínali 
zle. Pod vedením trénera Jána 
Chomisteka mal Tvrdošín na 
jeseň bilanciu 13 zápasov: 7 
víťazstiev, 3 remízy a 3 pre-
hry. Po jeseni Tvrdošínu pat-
rila 4. priečka so ziskom 24 
bodov s mankom na prvého 
len 5 bodov. 

Dorast Tvrdošína mal v se-
zóne 2019/20 zastúpenie až 
v dvoch súťažiach, keďže bolo 
veľké množstvo hráčov, ve-

V Tvrdošíne sa o futbal báť nemusíme
denie futbalového klubu to 
vyriešilo takýmto spôsobom, 
aby mladí hrávali a nesedeli 
na lavičke. 

Dorast A hral IV. ligu pod 
vedením Ľubomíra Gregorca. 
Na jeseň vyhral 9 zápasov a iba 
2 prehral a skončil na 2. mieste 
s 27 bodmi a s mankom na lídra 
iba 3 body. 

Mladé pušky v doraste B 
hrali 6. ligu v skupine A. Pod 
vedením Marcela Bednára však 
vôbec nepredvádzali zlý futbal. 
Kostru tvorili hráči, ktorí hrá-
vali rok predtým za starších žia-
kov, čiže fyzicky rozdiel oproti 
ostatným mužstvám tam bol. 
Síce na jeseň získali len 7 bodov 
za 2 víťazstvá, 1 remízu a 5 pre-
hier, ale to vôbec nevadí.  

Starších žiakov na jeseň 
nebol dostatok. Tréner Milan 
Ferenčík musel pracovať s ob-
medzeným počtom hráčov. 
Dokonca boli ,,ostaršení“ až 
3 mladší žiaci ročníka 2007, 
ktorí pravidelne nastupovali 
za starších. Aj napriek tejto 
nepriaznivej situácii sa žiaci 
s týmto problémom výborne 
popasovali a po jeseni skončili 
na 7. priečke s 5 výhrami, 2 

remízami a 5 prehrami, keď si 
do tabuľky pripísali 17 bodov. 

Mladší žiaci riešili úpl-
ne iný problém. Tréner Ja-
kub Betuštiak z prípravky 
vytiahol štyroch šikovných 
hráčov a doplnil nimi káder 
mladších žiakov. Od úvodného 
kola si stanovili cieľ hrať pekný 
a útočný futbal a zakladať si 
na dôraznom bránení. To sa im 
darilo. Z 12 zápasoch vyhrali 
11 a iba 1 prehrali. S 33 bodmi 
viedli 3. ligu a na jar chceli svo-
je postavenie v tabuľke obhájiť. 

Najmladší futbalisti z prí-
pravky si tiež neviedli zle. Pod 
vedením Milana Sirotu mierili 
za ďalšou finálovou účasťou na 
turnaji o majstra Oravy. Svoju 
skupinu na jeseň vyhrali, keď 
z 12 zápasov vyhrali 10, jeden 
remizovali a jeden prehrali. 

O futbal v Tvrdošíne sa báť 
nemusíme. Prezident Peter Ma-
chunka spoločne s trénermi 
odvádza výbornú robotu. Teší 
hlavne napredovanie mládeže, 
z ktorej by v priebehu niekoľ-
kých rokov mohol vyskočiť do 
Áčka možno ďalší ,,Sirota ale-
bo Ferenčík,“ ale nechajme sa 
prekvapiť. 


